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PLENARA COMITETULUI CENTRAL 
AL PARTIDULUI COMUNIST ROMÂN

ŞEDINŢA CONSILIULUI DE STAT
In ziua de 16 decembrie a.c. a 

avut loc, la Palatul Republicii, şe
dinţa Consiliului de Stat, prezida
tă de tovarăşul Nicolae Ceauşescu, 
preşedintele Consiliului de Stat.

în afara membrilor Consiliului 
de Stat, la şedinţă au participat, 
ca invitaţi — miniştri, conducători 
ai altor organe centrale de stat şi 
preşedinţii unor comisii permanen
te ale Marii Adunări Naţionale.

Consiliul de Stat a dezbătut şi 
adoptat decretele privind institui
rea stemelor judeţelor şi munici
piilor, aprobarea statutului Băncii 
Naţionale a Republicii Socialiste 
România, modificarea Decretului 
nr. 784/1969 aprobat prin Legea 
nr. 69/1969 privind organizarea şi 
funcţionarea Ministerului Finanţe
lor.

De asemenea, Consiliul de Stat a

ratificat Convenţia consulară din
tre Republica Socialistă România 
şi Regatul Belgiei şi a adoptat de
cretul privind aderarea Republicii 
Socialiste România la Convenţia 
privind instituirea organizaţiei in
ternaţionale de ramură de colabo
rare în domeniul producţiei chi
mice de mic tonaj „Interchim“.

Au fost examinate apoi unele 
cereri de graţiere.

Lucrările com isiilor perm anente  
ale Marii Adunări Naţionale

In zilele de 15 şi 16 decembrie 
a.c., comisiile permanente ale 
Marii Adunări Naţionale, în conti
nuarea lucrărilor lor, au examinat 
proiectele de legi ce urmează să 
fie supuse spre adoptare Marii 
Adunări Naţionale.

Comisiile permanente, întrunite

sub preşedinţia tovarăşului Aurel 
Vijoli, preşedintele comisiei econo- 
mico-finandare, au ascultat expu
nerea tovarăşului Maxim Berghia- 
nu, preşedintele Comitetului de 
Stat al Planificării, privitoare la 
Proiectul planului de stat pe anul 
1971, precum şi expunerea tovară
şului Florea Dumitrescu, ministrul

finanţelor, privitoare la proiectul 
bugetului de stat pe anul 1971.

Lucrările comisiilor continuă, în 
cadrul acestora examinîndu-se 
secţiunile planului şi bugetului de 
stat, precum şi unele proiecte de 
legi, de competenţa lor.

(Agerpres) ;

In ziua de 16 decembrie a. c. a avut loc plenara Comi
tetului Central al Partidului Comunist Român. La lucră
rile plenarei au participat, ca invitaţi, miniştri şi alţi 
conducători ai instituţiilor centrale de stat, şefi de secţii 
la C.C. al P.C.R., membrii Colegiului Central de Partid, 
redactori şefi ai publicaţiilor centrale.

Plenara a dezbătut proiectul planului de dezvoltare a 
economiei naţionale şi proiectul bugetului de stat al Re
publicii Socialiste România pe anul 1971. Apreciind că 
prevederile celor două proiecte sínt în deplini concor
danţă cu obiectivele stabilite de Congresul al X-lea al 
partidului pentru progresul economiei, învăţămîntului, 
ştiinţei şi culturii, pentru ridicarea nivelului de trai al 
poporului în perioada 1971— 1975, plenara le-a aprobat 
şi a decis să fie supuse spre legiferare Marii Adunări N a
ţionale.

Plenara a aprobat, de asemenea, măsurile hotărîte de 
Comitetul Executiv al C.C. al P.C.R. cu privire la îmbu
nătăţirea planului cincinal pe 1971— 1975, care vor asi
gura un progres mai rapid al economiei, o mai bună 
folosire a rezervelor existente, a capacităţilor de produc
ţie şi forţei de muncă, creşterea eficienţei întregii activi
tăţi economice, sporirea avuţiei naţionale.

Plenara a aprobat propunerile de măsuri privind orga
nizarea, planificarea şi conducerea agriculturii cuprinse 
în Expunerea tovarăşului Nicolae Ceauşescu la consfă
tuirea din noiembrie cu cadre de conducere din agricul
tură şi însuşite de Comitetul Executiv al C.C. al P.C.R. 
înfăptuirea acestor măsuri va duce la creşterea producţiei 
agricole şi consolidarea economică a cooperativelor agri
cole de producţie, la ridicarea economică, socială şi cul
turală a satelor, la dezvoltarea susţinută a agriculturii 
noastre socialiste şi sporirea contribuţiei acesteia la pro
gresul general al patriei.

Comitetul Central al partidului adresează muncitori
lor, ţăranilor, inginerilor, organizaţiilor de partid şi orga
nizaţiilor obşteşti, activului de partid, de stat şi din eco
nomie, tuturor oamenilor muncii, fără deosebire de 
naţionalitate, cele mai calde mulţumiri şi felicitări pen
tru activitatea depusă în acest an, pentru succesele de 
seamă obţinute în dezvoltarea economică, socială şi cul
turală a ţării. Comitetul Central al partidului cheamă 
întregul popor să muncească cu hotărîre şi pasiune pen
tru îndeplinirea în cele mai bune condiţiuni a planului 
de stat pe 1971 — primul an al noului cincinal — pu- 
nînd astfel o bază trainică îndeplinirii programului de 
dezvoltare multilaterală a societăţii noastre socialiste, de 
ridicare a bunăstării materiale şi spirituale a celor ce 
muncesc, de înflorire a Republicii Socialiste România.

Plenara a fost informată asupra lucrărilor Comitetului 
Politic Consultativ al Tratatului de la Varşovia care a 
avut loc recent la Berlin. Comitetul Central a aprobat 
activitatea delegaţiei Republicii Socialiste România la 
această întîlnire, documentele adoptate cu acest prilej de 
către reprezentanţii statelor participante, exprimînd ho
tar îrea Partidului Comunist Român şi a guvernului 
României socialiste de a acţiona în continuare pentru 
destindere şi colaborare internaţională, pentru securitate 
şi pace în Europa şi în întreaga lume.

La dezbateri au participat tovarăşii: Miu Dobrescu, 
Iosif Uglar, Traian Dudaş, Costache Trotuş, Constantin 
Cîrţînă, Marin Enache, Nicolae Tăbîrcă, Emeric Szabó, 
Ştefan Boboş, Traian Ispas, Gheorghe Roşu, Nicolae 
Agachi, Constantin Dăscălescu, Ion Crăciun, Nicolae 
Ştefan, Mihai Dumitru, Vaier, Gabrian, Aurel Baranga, 
Mihai Suder.

în încheierea lucrărilor plenarei a luat cuvîntul tova
răşul Nicolae Ceauşescu.

P e n t r u  î m b u n ă t ă ţ i r e a  a c t i v i t ă ţ i i  î n  a g r i c u l t u r ă

Acţiuni de mare 
eficienţă * rod al 
gindirii colective

Interviu cu inginerul MIHAIL TILLER, directorul 
Direcţiei agricole judeţene
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REDUCEREA PRETURILOR
unor produse industriale destinate producţiei 

şi investiţiilor în cooperativele agricole
şi gospodăriile ţărăneşti

Comitetul Executiv al Comitetului 
Central al P-C-R- şi Consiliul de Mi
niştri au adoptat o hotărîre cu pri
vire Ia reducerea şi unificarea pre
ţurilor, de la 1 ianuarie 1971, Ia pro
dusele industriale ce constituie o- 
biectul aprovizionării tehnico-mate- 
riale a cooperativelor agricole de 
producţie şi a gospodăriilor ţărăneşti 
individuale.

Se vor reduce preţurile la urmă
toarele grupe de produse: maşini şi 
utilaje agricole, piese de schimb, an
velope şi camere, produse petroliere, 
produse electrotehnice, ciment şi alte 
materiale de construcţii, furaje con
centrate, medicamente de uz veteri
nar şi alte produse chimice.

Prin toate aceste măsuri coopera
tivele agricole de producţie vor be

neficia în anul 1971 de o economie 
de circa 540 milioane lei. Iar gospo
dăriile ţărăneşti Individuale de circa 
18 milioane lei.

In vederea creării unor condiţii 
mai bune pentru înfăptuirea progra
melor naţionale de irigaţii şl îmbu
nătăţiri funciare şl de dezvoltare « 
creşterii animalelor. Comitetul Exe
cutiv al C.C. al P.C.R. şl Consiliul 
de Miniştri au hotărît reducerea pre
ţurilor la unele maşini, utilaje şi ma
teriale specifice necesare realizării 
acestor programe. In acest lei coope
rativele agricole de producţie vor 
realiza, în perioada 1971—1975, eco
nomii de încă 315 milioane lei.

Aceste măsuri fac parte din com
plexul de hotărîri stabilite de condu
cerea de partid şi de stat, cuprinse 
în Expunerea tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu, secretarul general al 
Partidului Comunist Român, preşed
intele Consiliului de Stat, la şedin
ţa de lucru de la C.C. al P.C.R. din 
23 noiembrie 1970 pentru dezvoltarea 
continuă a agriculturii noastre. Ele 
reprezintă un nou şl puternic sprijin 
pentru sporirea producţiei agricole, 
consolidarea economico-organizatori- 
că a cooperativelor agricole de pro
ducţie şi ridicarea nivelului de viaţă 
al ţărănimii, pentru creşterea apor
tului agriculturii la aprovizionarea 
tot mai bună a populaţiei cu produse 
agroalimentare, Ia dezvoltarea în
tregii economii naţionale.

Mărfuri de tot telul, stnt trans
portate cu ajutorul transcontaine- 
rului, avînd o capacitate de 15 

metri cubi.
In fotograiie: aspect din timpul 
descărcării unuia din transcontai* 
nerele aflate Ia rampa C.F.R. Sibiu

Fotoi FRED NUSS
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In locul iniţiativelor-fanfaronada-.
„ e x p e r ie n ţe i  în d e lu n g a te “

Aplicarea operativă a măsurilor 
deosebit de importante preconizate 
în Expunerea tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu la şedinţa de lucru de la 
C.G; al P.C.R. din 23 noiembrie 1970, 
cu privire la îmbunătăţirea organi
zării planificării şi conducerii agri
culturii solicită concentrarea tuturor 
eforturilor creatoare ale oamenilor 
muncii din agricultură.

Sub îndrumarea directă a Biroului 
Comitetului judeţean de partid, co
lective de specialişti din agricultură 
au studiat posibilităţile de materia
lizare a măsurilor preconizate pentru 
redresarea grabnică a situaţiei eco- 
nomico-financiare a cooperativelor a- 
gricole slab dezvoltate, pentru stimu
larea obţinerii de producţii agricole 
şi mai bune în toate unităţile agri
cole cooperatiste. Pentru a informa 
cititorii cu problemele majore ridi
cate de aplicarea măsurilor privind 
îmbunătăţirea activităţii în agricul
tura cooperatistă, ne-am adresat in
ginerului Mihail Tiller, directorul 
Direcţiei agricole judeţene:

— Am dori să ne expuneţi prin
cipalele direcţii în care se inten
ţionează a se acţiona pentru cre
area unui cadru larg şi propice 
aplicării concrete, la condiţiile 
specifice unităţilor noastre, a mă
surilor cuprinse în recenta Expu
nere a secretarului general al par
tidului nostru.

— Necesitatea unei acţionări ope
rative este o cerinţă obiectivă a dez
voltării sociale şi acest fenomen este 
şi mai pregnant vizibil în agricul
tură. Expunerea tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu, subliniază pregnant acea
stă idee. Pentru ca măsurile preco
nizate să se materializeze cit mai 
rapid, pentru ca activitatea din agri
cultura cooperatistă a judeţului nos
tru să se îmbunătăţească într-un timp 
cit mai scurt şi într-o proporţie sub
stanţială, sub directa îndrumare a 
Biroului Comitetului judeţean de 
partid, noi am elaborat un program 
cuprinzător de acţiuni complexe me
nite să creeze un cadru nou, mai efi
cient şi mai favorabil realizării pro
ducţiei agricole.

Avînd în vedere specificul agri
culturii judeţului nostru, un accent 
deosebit vom pune pe redresarea

producţiei animaliere şi a producţiei 
viticole, fără a neglija celelalte sec
toare de producţie din cadrul econo
miei unităţilor cooperatiste.

Consider că direcţiile de acţionare 
care vor absorbi toate forţele noas
tre sínt îmbunătăţirea condiţiilor de 
exploatare a bazei tehnico-materiale 
de care dispunem, concentrarea pro
ducţiei şi specializarea acesteia, pre
cum şi cointeresarea cooperatorilor 
în obţinerea unor producţii vegetale 
şi animaliere cit mai mari. în acest 
sens, s-a trecut Ia reorganizarea 
muncii mecanizatorilor, au fost în
treprinse acţiuni concrete de consti
tuire a consiliilor intercooperatiste 
şi se pun bazele aplicării noului sis
tem de organizare şi retribuire a 
muncii în cooperativele agricole.

în privinţa jalonării precise a ac
ţiunilor noastre viitoare, preconizăm 
ca în sectorul vegetal să organizăm
— mai bine decit am făcut-o pînă 
acum — şi să consolidăm fermele de 
producţie cu gestiune economică in
ternă, forme care şi-au dovedit cu 
prisosinţă capacitatea de a valorifica
— mai bine decit fostele brigăzi —• 
potenţialul productiv existent, pe 
sectoare, în cooperativele agricole. 
Bineînţeles, înfiinţarea de noi ferme 
viticole, legumicole, de producere a 
seminţelor etc. este condiţionată de 
specificul productiv al unităţilor, de 
posibilităţile noastre de a asigura 
specialiştii necesari. Trebuie să men
ţionăm că în majoritatea fermelor 
bine organizate s-au obţinut rezul
tate valoroase. Considerăm că orga
nizarea de noi ferme vegetale, spe
cializate în producerea legumelor, a 
strugurilor, a fructelor, a cartofilor 
şi a seminţelor în toate cooperative
le care oferă condiţii în acest sens 
este o necesitate a dezvoltării agri
culturii cooperatiste. înalta responsa
bilitate socială a noastră, a tuturor 
lucrătorilor din agricultură faţă de 
asigurarea realizării fondului de stat 
de produse agroalimentare, faţă de 
aprovizionarea mai bună a popu
laţiei ne solicită căutarea, găsirea şi 
aplicarea celor mai eficiente măsuri 
de intensificare a ritmului de spori
re a producţiei agricole. în contextul 
actual, creat de constituirea consilii
lor intercooperatiste, cu sarcini de

mare răspundere asupra cărora nu 
mai insist, considerăm că gruparea 
in asociaţii a unor lenne specializa
te din mai multe unităţi este o cale 
sigură de valoriiicare superioară a 
potenţialului productiv al agriculturii 
cooperatiste. Bineînţeles, crearea a- 
cestor asociaţii este o problemă de 
competenţa conducerilor cooperative
lor agricole. Consiliile intercoopera
tiste care se înfiinţează în această 
perioadă vor studia în profunzime 
posibilităţile de sporire a eficientei 
economice a activităţii desfăşurate în 
diverse sectoare productive şi, în 
funcţie de acestea, vor acţiona. De 
exemplu, fermele legumicole din 
cooperativele agricole Mediaş, Bra- 
teiu şi Tîrnava se pot asocia pentru 
cultivarea legumelor pe 260 ha, rea- 
lizînd o producţie totală anuală de 
4160 tone. Fermele similare din Şa- 
roşu pe Tîrnave, Laslea şi Hoghilag 
pot forma o altă asociaţie, cele din 
Aţei, Alma şi Dîrlos — alta, cele din 
Sibiu, Şelimbăr şi Cristian — alta. 
Aceste patru asociaţii legumicole vor 
cultiva 880 ha şi vor produce anual 
14160 tone legume. Este clar ce sar
cină majoră se poate îndeplini prin 
înfiinţarea acestor asociaţii. Pentru 
crearea lor se cer însă rezolvate 
multe probleme. Astfel, trebuie sta
bilite fondurile băneşti şi mijloacele 
de participare a fiecărei ferme, se 
vor întocmi planuri de cultură şi bu- 
geturi de venituri şi cheltuieli pe a- 
sociaţii, este necesară asigurarea ba
zei tehnico-materiale.

Întrucît dispune de condiţii bune 
pentru producţie, ferma legumicolă 
a cooperativei agricole din Mediaş 
poate organiza producerea de răsa
duri necesare pentru trei asociaţii, 
urmînd ca la Şelimbăr, Sibiu şi Cris
tian să se producă răsaduri pentru 
acoperirea necesarului propriu. In fie
care fermă se vor cultiva doar 2—3 
specii legumicole, cu o tehnologie de 
lucru bine stabilită în funcţie de ba
za tehnico-materială ce se va dez
volta. In acest sens preconizăm o 
redistribuire a maşinilor şi utilaje
lor existente, urmărind concentrarea 
acestora acolo unde producţia recla
mă prezenţa şi funcţionarea lor. De

(Continuare in pas « Ml-a) 
GH. GRÄDINARU

Ori de cite ori am intrat în vorbă 
cu un responsabil din sectorul ali
mentaţiei publice, ori de cite ori am 
chestionat asupra iniţiativelor sub
sumate necesităţilor de a depăşi sar
cinile planului de încasări, explica
ţiilor primite (majoritatea acestora 
nedepăşind stadiul încercării facile 
de-a arunca praf în ochii consuma
torilor) li s-au adăugat omniprezen
tul argument: „dom'le, am o expe
rienţă de zeci de ani în comerţ, vă 
spun eu că nu merge". Nu merge 
pentru că el, responsabilul, condu
cătorul din comerţ, a încercat; nu 
merge pentru că nu mergea nici a- 
cum zece api; nu merge pentru că 
consumatorii sínt aşa şi pe dincolo.

Adevărul este cu totul altul.
Oferim cititorilor noştri cîteva ar

gumente în acest sens, argumente 
culese in cadrul unui raid prin cele 
mai reprezentative localuri medie- 
şene. In primul rînd, să ne referim 
la cîteva initiative arhicunoscute în 
reţeaua de alimentaţie publică. Să 
luăm, întîi, banalizata... bagatelă a 
vinului casei. Ce a ieşit din această 
idee fără îndoială cu şanse de o fi 
considerată o bună iniţiativă ? Ni
mic. Nimic, pentru că de cele mai 
multe ori nu-i nici o diferenţă (din 
acest punct de vedere) între »casa" 
numită »La cetate", .Păltiniş“ sau 
»Tîrnava". Nimic, pentru că, dacă 
„La cetate“, să zicem, nu are vinul 
botezat cu această denumire, botea

ză, la repezeală, un altul, adoptin- 
du-1 drept ,de-al casei“. Şi atunci 
care-i vinul casei ?

Sau, în alte situaţii, .vinurile ca
selor“ Tîrnava, „La cetate" sau .Păl
tiniş" se aseamănă atît de bine incit 
ne întrebăm dacă ideea, în această...

formulă, nu e cumva un soi de basm 
pentru păcălit credulii ?

Dar nu insistăm, pentru că înca
sările din vînzările la bar ne de
monstrează că vinurile care se vînd 
sínt cele apreciate, ceea ce poate 
demonstra calitatea lor.

Să ne oprim, însă, la un alt as
pect. Producţia proprie a celor trei 
unităţi vizate de noi este aceeaşi de 
ani de zile. O reţetă nouă, o încer
care de a ieşi din şablon este foar

te greu de constatat.» Aceeaşi mln- 
care se serveşte şi intr-o parte şi în 
alta.

Pentru demonstraţie vă oferim 
două liste de meniuri de la restau
rantele „Tîrnava" şi „La cetate".

— Ciorbă de burtă (Tîrnava);

ciorbă de burtă (La cetate)
— ciorbă de pui á la grec; 

ciorbă de pasăre ă Ia grec
— ciorbă de fasole cu costiţă ; 

ciorbă de fasole cu costiţă
— ciorbă de vacă ţărănească ; 

ciorbă ţărănească de văcuţă
— cotlet de porc haiducesc; 

cotlet de porc cu salată de pe
Tîrnava

— antricot de vacă cu ciuperci şi 
smîntînă >

antricot de porc cu salată de 
pe Tirnavă

—, sarmale cu came de porc si 
costiţă afumată;

sărmăluţe cu costiţă afumata \
— crap prăjit; *(•

peşte prăjit
— tocană naţională cu mămăll-

guţă; ,
tocană haiducească

în afara celor de mai sus (a că
ror... diferenţiere încercaţi s-o fa
ceţi singuri, că noi n-am reuşit!),, 
există şi unele, neînsemnate, dife
rente care nu contribuie în prea ma
re măsujă la realizarea planului.

O altă constatare t meniul restau
rantului „La cetate", local de cate
goria I, nu se deosebeşte, de aceia 
al „Păltinişului“, local de altă marcă. 
Şi la unul şi la celălalt vom regăsi 
acelaşi „ciolan de porc pe fasole",, 
aceeaşi „friptură de porc", aceiaşi 
mititei, aceleaşi „omlete şi ochiuri 
la capac". Să nu mai vorbim de bu
fetul „Expres",^ unde pe toate niese
le existau sticle cu bere dar nici 
un client nu se încumetase să coman
de o gustărică. De fapt ce ev fi pu
tut alege din „lunga“ listă ce i se 
oferea în 14 decembrie, ora 16: mi
titei, ciolan de porc pe fasole şi săr-

(Gontinuare în pag a ffl-a)
VICTOR DOM$a  

'ALEXASDm  «RAH

■  „Nu se vinde" — o formulă nouă pentru... 
studiul cererii ■  „ Specialitatea casei"—afişată 
la loc de cinste, dar inexistentă Hi „ Servifi spe
cialitatea bucătarului:(eterna) ciorbă de burtă!"
■  „Succesul nostru; preparate şi servicii ca la 
Mediaş". (Citat dintr-o listă de meniu).
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Sărbători red fa Sibiu
a centenarului

naşterii lui
TIMOTEI POPOmi

Eveniment de seamă în viaţa 
Culturală, în general, şi în cea mu
zicală, în special, centenarul naşte
rii compozitorului, pedagogului şi 
dirijorului Timotei Popovici va fi 
marcat în oraşul în care a trăit 
peste o jumătate de veac, prin ma
nifestări jubiliare de elevată ţinu
tă.

Vineri, 18 decembrie 1970, sala 
„Astra“ va găzdui, începînd de la 
ora 11, un simpozion comemorativ, 
în cadrul căruia vor face comuni
cări : prof. Nicolae Oancea de la 
Conservatorul de muzică „Ciprian 
Porumbescu“ din Bucureşti; prof. 
Constantin Catrina, vicepreşedinte 
al Comitetului judeţean pentru 
cultură şi artă Braşov ; prof. Du
mitru Jompan din comuna Marga, 
judeţul Caraş Severin, autorul u- 
nui recent volum monografic „Ti- 
mötei Popovici“ ; prof. Gh. Bogdan 
din Poiana Sibiului; prof. Nicolae 
Varga de la Institutul pedagogic 
de muzică din Tîrgu Mureş, pre
cum şi prof. Gheorghe Şoima, 
prof, Ilié Micu şi Corneliu Drago
man.

în aceeaşi zi, se va deschide, în 
holul Universităţii populare Sibiu, 
o expoziţie de documente şi foto
grafii ce privesc viaţa şi activitatea 
omului şi pedagogului Timotei Po
povici.

După-amiază, la ora 18, pe scena

Teatrului de stat din localitate, 
publicul sibian împreună cu invi
taţii noştri vor asculta lucrări co
rale din creaţia lui Timotei Popo
vici, în cadrul unui concert festiv 
la care îşi dau concursul formaţi
ile şcolare : corul Liceului pedago
gic, corul Liceului de muzică, pre
cum şi corurile reunite „Gh. Di
ma“ (al Casei de cultură) şi al sin
dicatului de învăţămînt Sibiu, ca
re, acompaniate de orchestra Fi
larmonicii de stat şi sub bagheta 
prof. Achim Stoia din Iaşi — elev 
al lui Timotei Popovici — vor in
terpreta poemul „Craiul munţilor", 
creaţie ce încununează opera com
pozitorului.

în încheierea concertului festiv, 
orchestra Filarmonicii de stat, di
rijată de Gh. Şoima, va prezenta 
-Suita pentru,tineret“ de Timotei 
Popovici şi Gh. Şoima.

Pentru ca evenimentul acesta să 
rămînă înscris în istoria vieţii cul
turale sibiene, se vor întreprinde 
şi alte acţiuni. Este omagiul pe ca
re oraşul Sibiu îi aduce fiilor săi 
născuţi aici sau adoptaţi şi conto
piţi cu aspiraţiile sale, este oma
giul ce se aduce inteligenţei şi 
sensibilităţii, muncii puse în slujba 
celor mai nobile idealuri.

NICOLAE GASTONE 
director al Casei de cultură a 

municipiului Sibiu

Preocupări pentru pregătirea cadrelor
Pregătirea unor cadre de muncitori 

calificaţi, necesari industriei textile şi 
ridicarea gradului de pregătire pro
fesională a unor categorii de salariaţi, 
a constituit o preocupare de seamă 
pentru serviciul învăţămînt de la Com
binatul textil Cisnădie. De la începu
tul anului ’70 au fost organizate 10 
cursuri de calificare, la care au par
ticipat 340 cursanţi şi două de per
fecţionare a cunoştinţelor profesionale 
cu 110 ajutori de maiştri şi sudori.

Cu cadrele tehnico-inginereşti care 
răspund de organizarea şi conduce
rea producţiei s-a înfiinţat un curs 
cu durata de un an. Tematica aces
tuia cuprinde expuneri şi informări 
referitoare la principiile de funcţio-

w s m

CITITORII
ESIZE

Către I.T.S.
Locatarii blocului nr. 13 din Si

biu, str. 11 iunie, ne solicită inter
venţia pe lingă conducerea I.T.S. 
pentru a modifica traseul auto
buzelor 2 şi 6 la cap de linie, în 
sensul ca ultima staţie a aces
tora să fie aceeaşi cu a autobu
zului 1. Ca argument în susţine
rea cererii lor, locatarii ne în
făţişează toate necazurile ce le 
produc autobuzele respective - -  
vara un praf nemaipomenit, zgo
mot continuu de la orele 5 la 24, 
zilnic gunoaie provenite din ma
turatul interioarelor autobuzelor 
după fiecare cursă etc. etc. în 
plus, distanta dintre cele două 
capete de linie (2 şi 6 într-un 
loc, iar 1 peste artera principală) 
pune în pericol cetăţenii care trec 
In goană dintr-o parte în alta ca

nare şi exploatare a noilor utilaje cu 
care au fost dotate întreprinderile 
combinatului, planificarea şi organi
zarea muncii etc. Un număr de 28 
ingineri şi economişti au fost trimişi 
la diverse cursuri organizate de 
M.I.U., iar 7 ingineri şi tehnicieni din 
serviciul energetic au efectuat un 
schimb de experienţă la mai multe 
întreprinderi din Bucureşti, Ploieşti 
şi Piteşti, documentîndu-se în pro
bleme de automatizări, instalaţii de 
încălzire şi ventilaţii.

Pentru 1971 colectivul de aici şi-a 
prevăzut noi şi importante sarcini pe 
linia pregătirii cadrelor.

I ..S .

să prindă una din maşinile care 
pleacă.

Ordine definitivă
O parte din cei 11 locatari ai 

imobilului din Sibiu, str. Turnului 
14, ne-au sesizat indignaţi că Gh. 
Perişan, Fr. Bordon, I. Opriş, M. 
Salmen (care locuiesc în acelaşi 
imobil, dar în altă curte) îşi cresc 
sub geamurile lor un mare număr 
de păsări, care le lac viaţa in
fernală. în urmă cu citva timp, 
organele locale de resort au in
tervenit şi au adus la ordine pe 
cei care au abuzat de toleranţa 
celorlalţi colocatari. Dar nu după 
mult timp cei patru crescători de 
păsări şi-au construit coteţe şi a- 
dăposturi, care promit o dezvol
tare îngrijorătoare a „sectorului“ 
avicol din centrul oraşului. „Ins
pectoratul sanitar de stat, ne în
treabă cei ce ne-au sesizat, nu ar 
putea face ordine o dată pentru 
totdeauna ?“

Cine a pierdut 
o remorcă ?

Din Brateiu sintern informaţi că 
în dreptul casei cu nr. 275 s-a 
postat, de peste un an, o remor
că (41 SB 192). La început edilii 
comunei au crezut că e vorba de 
o defecţiune temporară şi că ci-

Liceul de cultură generală din Copşa Mică
Foto: FRED NUSS

TRANSPLANT

CJ-lLm

Aflat cu. ceva treburi prin Neapole, 
Simon Templar ia apărarea unui tu
rist englez molestat într-un bar Şi 
astfel se angrenează într-o serie de 
confruntări cu mediul necruţător a! 
Mafiei. Că întreprinderea i se pare 
chiar şi lui dificilă, mai dificilă de
cit cele anterioare, o recunoaşte în 
stilul personal, ridicind amuzat — 
cinegenic — vag îngrijorat o sprincea
nă, în momentul în care agentul Mar- 
co Ponti (el însuşi o figură demnă 
de a trezi suspiciuni) li spune că » 
intrat în încurcături.

După pregeneric, Răzbunarea Sfîn- 
tului, producţie a 
studiourilor engle
ze (scenariul Har
ry W. Junkin şi 
John Kruse după
Leslie Chartteris, 
regia Jim O'Connolly) se derulează 
conform tipicului cu care peliculele 
purtînd acel semn al autenticităţii 
cunoscutul desen schematizat — ne-au 
răsfăţat: Roger Moore purtîndu-şi fi
zicul şi costumul, şi frizura, şi zîm- 
betul (impecabile) ; răufăcătorii pur
tîndu-şi ochelarii negri şi fizionomiile 
alarmante ; Roger Moore insistind ia 
descîlcirea iţelor cu o impertinenţă de 
voiajor comercial ; complicitatea se
xului frumos sau a providenţei (un 
camion hodorogit sau un pahar salu
tar) : camera de hotel cu bagajele ră
văşite ; telefoanele albe; bineînţeles, 
o scenă în cimitir, noaptea, Roger 
Moore cu umorul pe care ar fi în sta
re să-l păstreze şi în sicriu, Roger 
Moore care ii snopeşte pe bieţii ban
diţi, vorba cîntecului, fără par, fără 
pistoale, numai cu palmele goale. To
tul intr-un însorit cadru meridional.

neva urmează s-o ridice. Dar du
pă 7—8 luni, văzînd că acest 
foarte necesar mijloe de transport 
e tot acolo, oamenii au intrat la 
bănuieli şi de atunci se tot fac 
investigaţii pentru a afla cine a 
pierdut remorca. „Dar se vede 
treaba că nu se ştie de existen
ţa ei", se spune în scrisoarea tri
misă redacţiei.

Nu s-ar putea găsi, prin Ins
pectoratul judeţean al miliţiei, 
proprietarul remorcii ?

După sase luni
De peste o jumătate de an, N. 

Hanc a dus, pentru curăţat, la u- 
nitatea de specialitate a coope
rativei meşteşugăreşti din Me
diaş, un aparat fotografic Zorki, 
înregistrat cu bonul 22 349 (din 
21 V 1970). De tot atîta timp s-a 
obişnuit să treacă săptămînal pe 
la unitatea respectivă pentru a-i 
întreba de aparat... De atunci s-a 
pensionat şl şeful unităţii, a ve
nit altul şi, vorba ceea, oamenii 
au atitea pe cap. Ultima oară i 
s-a spus — aşa în treacăt — că 
în luna decembrie a acestui an va 
fi gata „lucrarea". Aş dori — se 
spune in scrisoarea primită la re
dacţie — să grăbiţi dv. curăţirea 
aparatului, că altfel, datorită 
condiţiilor In care este tinuţ, (în- 
tr-o cutie descoperită, în praf şi 
fără măsuri de conservare) zău 
se „curăţă“.

AL. CONSTANT1NESCU 
cu concursul corespondenţilor
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Poate că nicăieri convenţia nu func
ţionează mai copios ca în filmele de 
senzaţie, iar dintre acestea mai ales 
în seriale, redescoperire fructuoasă a 
ultimilor ani cinematografici, şi poa
te cel mai copios în Sfintul, prin ges
tul complice al acestuia de a-şi in
dica, la fiecare început de episod, au
reola imbatabilă. Tiranizat de condi
ţia perpetuării, serialul trebuie să-şi 
păstreze cel puţin un element de 
continuitate, de regulă cel central, 
altfel şi-ar închide perspectiva şi ni
meni nu are interesul s-o dorească, 
mai ales spectatorii. Ce s-ar intîmpla 

dacă lntr-un epi
sod Simon Templar 
—• nu Roger Moore 
— ar muri ? Ar 
trebui reînviat aşa 
cum A. Conan 

Doyle a trebuit să-l reînvie pe Sher
lock Holmes, copleşit de cantitatea de 
proteste a cititorilor. Ce s-ar întim- 
pla dacă biografia aventuroasă a 
Sfintului s-ar întinde prea mult ? S-ar 
reedita experienţa Agathei Christie, 
care tot vînturîndu-1 pe cerebralul 
Hercule Poirot pe toate meridianele 
a ajuns la concluzia că acesta şi-a 
depăşit centenarul.

In altă ordine de idei, Sfintul pe 
ecran cinematografic este un fel de 
transplant cu riscul fenomenului de 
respingere. Obişnuit cu întîlnirea 
Sfintului pe micul ecran la date şi 
ore relativ fixe, în decor conjugal, 
cu tihna pe care acesta o comportă, 
de data aceasta revederea cu Sfintul 
işi pierde din farmec prin aceea că 
poate fi animată. Scos din ambianţa 
vizionărilor restrinse şi mutat în âala
de cinematograf, Sfintul este receptat 
pu(in altfel, numitorul majoritar al 
reacţiilor sălii modifieîndu-ţi obişnu
inţele. Se întrevede dobîndirea unei 
noi obişnuinţe necesare, se întrevede 
o reuşită a acestui transplant din pro
misiunea de răzbunare a mafiotului 
Alessandro Destamio.

Şi ştim că de la Mafia şi Sfintul ne 
putem aştepta la orice.

RAREŞ CORNEA

•  Intre multiplele manifes
tări organizate în judeţul nos
tru în memoria acelui titan al 
muzicii universale care a fost 
Beethoven, astăzi, în sala 
„Astra", la ora 18, Casa de 
cultură a municipiului Sibiu 
organizează o expunere a avo
catului Gavril Dejeu, intitulată 
„Beethoven — mesaj suprem 
al artei". In cadrul aceleiaşi 
manifestări se va audia Sim
fonia a IX-a.

•  Tot astăzi, la ora 18, la 
Casa armatei, în cadrul cursu-

C arnet
cu ltu ra l

Iul de sociologie a culturii, cri
ticul de film Mihai Lupu 
(Bucureşti) va expune tema 
Scenariul cinematografic. După 
expunere va rula filmul Apar
tamentul.

•  Sub îngrijirea serviciului 
de informare bibliografică al 
bibliotecii „Astra", zilele aces
tea a văzut lumina tiparului 
cartea, Intitulată Pentru prie
tenii muzicii. Ea cuprinde o 
bibliografie selectivă a mate
rialelor pe care le deţine în 
legătură cu titlurile din reper
toriul pe stagiunea 1970/1971 
a Filarmonicii de stat din Si
biu, precum şi o selecţie din 
imprimările pe discuri existen
te la biblioteca „Astra";
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TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu comu

nică: Vremea va fi răcoroasă cu ce
rul temporar acoperit. Local va nin
ge- Vîntul va sufla slab pînă la po
trivit, din sectorul nord-vestic şi nor
dic. Minimele vor fi cuprinse Intre 
minus 7 şi minus 2 grade, iar maxi
mele vor oscila între minus 2 si plus 
2 grade. Dimineaţa ceaţă locală.

şi viteză (orele 11,00; 16,00; 18,00 şi
20,00) .

AGNITA: 8 MAI: Petrecerea (ore
le 10,00; 16,00 şi 18,00).

COPŞA MICĂ: POPULAR: Cora
bia nebunilor, seriile I şi II (orele 
16,00 şi 19,30).

dinBAZNA-BÂI: Misteriosul X 
cosmos (orele 17.00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Această femeie 
(orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Dansînd Sirtaki (orele 17,00 şi 19,00).

CINEMA
SIBIU: PACEA: Răzbunarea Slin- 

tuhii (orele 9,00; 11,30; 14,00; 16,30; 
19,00; 21.00); ARTA: A trăi pentru 
a trăi (orele 9,30; 12,00; 15,00; 17,30; 
20,00); TINERETULUI: Pan Wolody- 
jowski, seriile 1 şi II (orele 10,00; 
14 00; 17,00 şi 20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Hibérnatus 
(orele 9,00; 11,15; 14,00; 16.30; 19.00; 
2! 15); TINERETULUI: Canarul şi 
viscolul (orele 10,00; 16,30; 18,30; 
20.30); UNIREA: Omul care nu poa
te ii acuzat (orele 10,00; 16,00; 18,00 
şi 20,00).

CISNĂDIE; POPULAR: DragosU

ION MIGEA — comuna Orlat, str. 
Nouă nr. 724. Membrii Băncii agrico
le de credit „Crinţul", aparţinători 
comunei Orlat, au fost trecuţi la 
Banca de credit agricol „Progresul" 
din Sibiu, str. Faurului. Dv., cu soţia, 
dacă aveţi vechimea de peste 2 ani, 
vă puteţi retrage depunerile şi coti
zaţiile pe baza unei cereri adresată 
acestei bănci. Cererile de retragere 
se soluţionează numai în adunarea 
generală care se ţine în luna ianuarie 
1971.

VOIVOLOD CARA -- Sibiu, str. 
Karl Marx nr. 12. Pensionarea dv. nu 
se putea face înainte de 21 mai 1970 
(cînd aţi împlinit vîrsta de 60 ani). 
Pentru perioada 1 1—21 V 1970 vi
s-a acordat corect concediul de odih
nă cuvenit, de 8 zile, apoi vi s-au 
achitat in plus 3 zile pentru compen
sarea lunilor prestate peste anul mun
că 1967, iar ca o despăgubire a tri
miterii dosarului mai devreme vi s-au 
mai achitat încă 3 zile.

Dacă aţi apreciat ca netemeinică ho- 
tărîrea comisiei de judecată, eraţi în
dreptăţit să folosiţi calea legală pre
văzută de art. 41 şi 43 din Legea 59/ 
1968.

TELEVIZIUNE
18.00 Deschiderea emisiunii. 

Emisiune în limba maghiară.
18.30 La volan — emisiune pentru 

conducătorii auto.
18.50 Mult e dulce şi frumoasă.
19.15 Publicitate.
19,20 1 001 de seri. Emisiune pen

tru cei mici.
19.30 Telejurnalul de seară.
20.00 Festival Beethoven — Simfo

nia a V-a.
20.50 Şcoala cu un singur învăţă

tor (reportaj)
21,05 Partea a il-a a Festivalului 

Beethoven. Concertul nr. 3 
pentru pian şi orchestră. 
Solist Emil Ghilels.

21.50 In reluare, filmul serial 
Vidocq (III).

22.15 Teleglob — Seattle — un oraş 
american.

22,45 Acrobaţie pe zăpadă.
22.50 Telejurnalul de noapte.
23.00 închiderea emisiunii.

TEATRU

Cadru din filmul românesc CANARUL şi VISCOLUL

Secţia germană a Teatrului de stat 
din Sibiu prezintă la Mediaş, la ora 
19,30, spectacolul cu piesa „S.O.S. 
— tata vrea să se insoare"-

HELMUTH GLOTT — Agnita, str. 
Spitalului nr. 15. Potrivit punctului 64 
din anexa la art. 1. H.C.M. 907/1956, 
muncitorii de la şlefuitul mecanic şi 
lustruitul cu petrol la peliculă au un 
regim de muncă de 6 ore, care la dv. se 
menţine şi în prezent (după informa
ţiile primite de la unitate). Acest pro
gram poate dura atîta timp cit no
xele vătămătoare persistă. Determi
narea gradului de periclitate se face 
de către unitate de cite ori a inter
venit o schimbare în bine sau în rău 
a condiţiilor de muncă din secţia res
pectivă. La efectuarea acestor deter
minări este chemată comisia formată 
din organe ale Inspecţiei de stat a 
muncii şi a igienei muncii, precum 
şi un reprezentant al consiliului jude
ţean al sindicatelor,

lOAN TATU — Sibiu, str. Karl 
Marx, nr. 29. Infracţiunile pentru care 
arătaţi că aţi suferit condamnări nu 
figurează in anexa ,1 la art. 4 din Le
gea 22/1970,. care împiedică angajarea 
ca gestionari sau asimilaţi acestora.

■ Regimul angajării unor portari la în
treprinderi (care pot fi muncitori ne
calificaţi), prevede unele obligaţii 
pentru unităţi de a obţine avizul or
ganelor competente.

IOAN IONAŞ — comuna Mihăileni, 
nr. 41, judeţul Sibiu. Din moment ce 
organele C.F.I. au stabilit că vă în
cadraţi în art. 3, anexa 1, lit. d din 
Decretul 285/1960 însemnează că aveţi 
dreptul la alocaţia de stat pentru co
pil de 1004-3Ó lei lunar, chiar dacă 
lucraţi la un dispensar din mediul ru
ral. Diferenţa de la 80 la 130 lei lu
nar vi se cuvine pentru un an in 
urmă, conform art. 118 dia Codul 
muncii. Dacă vi se refuză plata, pu
teţi introduce acţiune la comisia de 
judecată de pe lîngă consiliul popular 
al comunei unde prestaţi serviciul. 
Anul de calcul din urmă începe cu 
luna în care aţi introdus acţiunea.

SIMION MUNTEANU — Agnita.
Alocaţia de stat pentru copil, în cu
antum de 130 lei lunar, se plăteşte 
angajaţilor al căror salariu tarifar de 
încadrare nu depăşeşte 1300 lei lu
nar. Depăşirea acestei sume prin pla
ta unor ore prestate duminica sau în 
alte zile nelucrătoare, precum şi a 
sporului de noapte nu influenţează 
dreptul la alocaţia majorată cu 30 
lei întrucit aceste sporuri nu fac par
te din salariul tarifar de încadrare, 
care este calculat la 204 ore lunar. 
Faţă de încadrarea tarifară de 1261 
lei lunar pe care o aveţi, greşit vi 
s-a reţinut majorarea alocaţiei de cite 
30 lei pe cele 3 luni şi puteţi cere 
restituirea sumelor.

GEORGE DAN
ponsilierţ juridic

Direcţia judeţeană 
ADAS Sibiu

Tecomandă:
— încheiaţi asigurări pe VIAŢA 

şi contra ACCIDENTELOR!
— încheiaţi asigurări DE BU

NURI din gospodăria dvs.!
— Cuprindeţi în asigurare A - 

NIMALELE !
— Ţărani cooperatori, încheiaţi 

ASIGURĂRI PAUŞALE !
_  ASIGURAŢI-VA AUTOTU

RISMELE pentru avarii şi 
răspundere civilă!

— ORGANIZAŢIILE COOPE
RATISTE ŞI DE INTERES 
LOCAL pot să-şi asigure 
mărfurile pe timpul trans
portului şi autovehiculele 
pentru avarii.

— ADRESAŢI-VA ORGANE
LOR A D A S  din Sibiu, 
Mediaş şi Agnita.

i Uzina de piese auto Sibiu j
î angajează de urgenţă: jî

— 1 maistru termo-energetic (pentru centrala |
termică) prin concurs.

Nu ard eţi b an ii voştri!
COLECTAŢI ŞI PREDAŢI CĂTRE ÎNTREPRIN
DEREA DE CONTRACTARE ŞI ACHIZIŢII PEN 
TRU INDUSTRIA UŞOARĂ (D.C.A.)

P ăru l de porc
care este o materie primă importantă pentru 
industrie.
N u lăsaţi să se piardă nici un fir de păr. 
Pentru sute de mii de lei în plus.
Pentru 1 kg de smulsătură, calitatea I, se plă
teşte 47,50 lei.

Părul de porc se prelucrează la fabrica „Partizanul“ 
din Sighetul Marmaţieî.

Vinalcool S i b i u
• vangaţeaza:

— gestionari.

DE LA C.E.C.
Ştiaţi că în primele 3 trimestre ale anului curent, 62 de depu

nători la C.E.C. din judeţul Sibiu au cîştigat autoturisme de di
ferite mărci ?

Dacă doriţi să participaţi la tragerile la sorţi pentru trimes
trul I 1971, depuneţi sau completaţi suma de 5 000 lei pe un libret 
de economii cu dobîndă şi cîştiguri în autoturisme, la orice uni
tate proprie C.E.C., pînă la data de 31 decembrie a.c. inclusiv.

SIBIU
L ite rn  fltm m m m ú

dt éftom
• ARTICOLE DE BÍRQU •
• AGRAFE DE BIROU • , 1
• PIONEZE,PENÍTE DESCRIS*

STiLOUR i:

pirnf■
CYaU,

. 4 .citate »•/.

Pierdut ghiozdan cu cărţi de clasa a III-a. Aducătorului recompensă. 
Sibiu, str. Teclu nr. 6, Tibori P. Rodica.

Liceul de cultură generală Tălmaciu, judeţul Sibiu, angajează urgent 
contabil şef, cu studii corespunzătoare, 5 ani vechime contabil şi 2 ani con
tabil şef. încadrarea conform H.C.M. nr. 2841/1968. Preferăm pensionar.

Cei interesaţi se vor adresa personal direcţiunii liceului sau prin telelőn 
nr. 122.

Pierdut acte în Sibiu pe numele Balteş Nicolae. Aducătorului recom
pensă.

Vînd Trabant 600. Sibiu, Valea Săpunului nr. 96, brutăria Rusu. Infor
maţii benzinăria din str. Gh. Gbeorahiu-Deţ-
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Dezbateri rodnice 
măsuri eficiente

In cadrul unei ample analize, con
ferinţa orăşenească a prezentat un 
tablou complex al realizărilor obţi
nute de oamenii muncii din Ocna 
Sibiului, îndrumaţi şi conduşi de or
ganele şi organizaţiile de partid. 
Chiar dacă aceste realizări au fost 
reflectate la vremea respectivă în 
piesă, credem că o succintă trecere 
în revistă a lor nu este lipsită de 
interes. Astfel, una din principalele 
preocupări ale Comitetului orăşenesc 
al P.C.R, a fost aceea de a veni, cu 
mijloace Specifice, în sprijinul înde
plinirii sarcinilor care au stat în faţa 
unităţilor economice din localitate. 
In acest context relevăm cîteva din 
succesele obţinute de unitatea „ar
ticole de menaj" a întreprinderii 
„Flamura roşie": planul producţiei 
globale a fost finalizat în proporţie 
de 105,3 Ia sută, iar cel al produc
ţiei marfă —-- 104,2 la sută, executîn- 
du-se în plus 618 000 tacîmuri cosi
torite, 113 000 tacîmuri Inoxidabile şi 
75 000 cutite, valoarea produselor 
peste plan ridiclndu-se îa 1 670 000 
lei. Sporul de producţie respectiv 
s-a înregistrat în întregime pe sea
ma creşterii productivităţii muncii, 
fapt ce merită a fi subliniat. Dar, 
cum era şi firesc, analiza nu s-a o- 
pril numai la aspectele pozitive ri 
a scos în evidentă şi deficientele 
care încă se mai manifestă în acti
vitatea productivă: folosirea timpu
lui de muncă sub indicatorul .stabiliţi 
nerealizarea economiilor de metal 
prevăzute; existenta unor însemnate 
cantităţi de rebuturi şi deşeuri; ră- 
mînerea în urmă a unor faze de fa-

ÎNSEMNARE

bricatie în ceea ce priveşte Introdu
cerea tehnicii noi.

Pentru înlăturarea acestor carenţe, 
conferinţa a luat cîteva măsuri — 
consfătuiri, schimburi de experienţă, 
întărirea controlului îndeplinirii ho- 
tărîrilor organizaţiilor de partid etc. 
— a căror finalizare va duce negre-

Conferinţa organi
za ţiei orăşeneşti
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Ocna Sibiului 
a P.C. R.

şlt la rezultate superioare celor ac- 
tu ale.

O problemă asupra căreia conferinţa 
a insistat — şi pe bună dreptate — a 
fost aceea a activităţii desfăşurate 
în cele două cooperative agricole de 
producţie ale căror rezultate'se află 
sub nivelul cerinţelor, deci şi sub 
nivelul posibilităţilor, atît în sectorul 
vegetal cît şi în cel zootehnic. Punc
tul'vulnerabil este, fără doar şi poa
te, organizarea muncii. S-a relevat 
spre exemplu faptul că nu s-a folo
sit cu chibzuinţă timpul prielnic pen
tru lucrările în cîmp, că în exploa
tarea atelajelor se manifestă o crasă 
indisciplină, fată de care unele or
gane de conducere din C.A.P. mani

festă o nepermisă pasivitate. Aici 
trebuie, în primul rînd, instaurat un 
stil de muncă nou, în care întărirea 
disciplinei să fie preocuparea prin
cipală.

Rezultate bune privind realizarea 
principalilor indicatori de plan, asi
gurarea unor condiţii optime de ca
zare, masă şi tratament a obţinut 
staţiunea balneară, care a depăşit be
neficiile planificate cu 368 000 lei. 
Organizaţia de partid din această 
unitate a condus şi îndrumat cu com
petenţă întreaga activitate, acordînd 
mare atenţie îmbunătăţirii gradului 
de deservire, atît ca procedură medi
cala cît şi sub aspectul sanatoriză- 
rii. Pe viitor organizaţia de bază şi 
conducerea staţiunii trebuie să acor
de mai multă atenţie creşterii gra
dului de confort, modernizării între
gului complex balnear. în acest sens 
Consiliul popular judeţean şi condu
cerea l.B.C. pot acorda un sprijin 
substanţial atît în ceea ce priveşte 
întocmirea documentaţiei necesare 
cit şi pe linie comercială (e vorba 
de îmbunătăţirea aprovizionării). 
Fiind vorba de activitatea comercia
lă înserăm aici critica adusă de con
ferinţă conducerii cooperativei, care 
a făcut prea puţin pentru extinderea 
atelierelor şi secţiilor de prestări de 
servicii către populaţie. Tot în acest 
context trebuie să amintim că pentru 
urbanizarea localităţii se cere gru
parea unor magazine, actualmente 
necorespunzătoare, într-un complex 
comercial capabil să asigure o de
servire la nivelul cerinţelor actuale.

înainte de a încheia aceste scurte 
consemnări de la conferinţa orăşe
nească de partid din Ocna Sibiului 
mai subliniem faptul că atît darea 
de seamă cît şi delegaţii care au 
luat 'cuvîntul au acordat, un spaţiu 
însemnat vieţii interne de partid, 
planificării muncii, controlului înde
plinirii sarcinilor, fapt care va asi
gura, în viitor, perfecţionarea stilu
lui de muncă al noilor ofgane alese.

T. SUCIU

La Casa municipală de cultură, j 
a ctiv ita te  in tensă prin filiale

s
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Trecînd, de la iorma de orga
nizare a căminelor culturale, a- 
părtinind cartierelor perilerlce 
ale municipiului, la situaţia afi
lierii la Casa de cultură, aceste 
unităţi culturale din Sibiu intră 
}n planul comun ai amintitului 
iar, participind la o mai diver
sificată şi temeinic elaborată ac
tivitate culturală. Acest iapt a 
avut darul de a intensifica preo
cupările de propagandă cultura
lă, sub girul unei competente me
todice mai accentuate. Astiel in
cit, putem vorbi de activitate u- 
nică, nuanţată la nivelul tortelor 
de zonă urbană, desfăşurată prin 
săli plasate in puncte mărginaşe 
dar marcate printr-o concentraţie 
a populaţiei.

Este de remarcat că iiecare fi
liali are formaţii artistice pro
prii, cu regim permanent: la 
„llie Pintilie“ funcţionează un 
cor săsesc, un grup vocal, o for
maţie de teatru (în limba germa
nă) şi una de muzică uşoară; la 
Guşterita — formaţiile de gen 
sínt reunite într-un grup folclo
ric săsesc, structurat pe compar
timente specifice ; la Turnişor — 
o fanfară, un grup vocal, o for
maţie de teatru (In limba germa- 
nă) şi una de muzică uşoară.

Dependenta organizatorică de un 
for municipal a permis şi schim
bul de formaţii artistice intre 
cartiere, ducînd la realizarea Li
nei experienţe culturale de re
ciproc interes ; în plus, unele im
pedimente obiective (spre exemplu, 
împărţirea sălii din Guşleriţa in
tre filială şi şcoală) au putut fi 
soluţionate prin paleative ale or
ganizării precum — în cazul a- 
mintit — realizarea unei frec
vente mai ridicate a deplasări
lor formaţiilor respective. Exislă 
şanse ca activităţile cultural-dis- 
tractive din filiale să devină 'şi 
mai pregnante, mai bogate, în ur
ma preocupărilor practice de în
drumare metodologică din par
tea metodiştilor de resort ai Ca
sei municipale de cultură. De 
fapt, precedente deja există, pre
cum : fanfara din Turnişor a ob
ţinui locul ll la ultimul concurs 
al formaţiilor artistice de ama
tori, in cadrul iazei inter judeţe
ne corul şi grupul vocal de la 
„llie Pintilie“ a avut înregistrări 
şi emisiuni la radio. Aceasta lăr
geşte şi completează circuitul 
cultural al municipiului, prin in
tegrarea unor iorte culiural-ar- 
tislice pline de promisiuni.

T. P.

sport...
Volei» d iv iz ia  A. (i‘)

C. S. M, Sibiu—Farul 
Constarea 1—3

(16—11; 12—15; 6—15; 10—15)

Aseară, în sala Şcolii sportive 
s-a disputat penultima partidă din 
cadrul turului campionatului divi
ziei A de volei feminin. Manifes
ted  o serie de deficienţe în toate 
compartimentele — la blocaj, în 
atac, la preluări, în plasament, la 
dublaj şi la serviciu — sibiencele 
au pierdut în fata unor adversare 
fără strălucire, dar care au ştiut 
să le speculeze fiecare greşeală. 
Cele două foste sibience din for
maţia Farului Biji şi Lutsch, au 
jucat bine, contribuind substanţial 
la obţinerea victoriei, alături de 
ridicătoarea Focşa şi trăgătoarele 
principale Matei şi Moroianu.

C.S.M. Sibiu a folosit formaţia: 
Vasiu, Fleşeriu, Schunn, C. Popa, 
Duică, Cloţeanu (Motronea). A ar
bitrat cuplul L. Szakacs (Baia Ma
re), V. Arhire (Braşov) — ultimul 
cu scăpări.

c. v.

Soliştii de muzică uşoară Angela Similea, deţinătoarea trofeului .Cer
bul de argint’ — Braşov 70, şi Gîoni Dimitrin în două secvenţe din 
spectacolul de estradă prezentat In această săptămlnă de Teatrul de

stat, din Sibiu

Pentru activi
tăţi ba, pentru 

nunţi da!
In oraşul Dumbrăveni sínt foarte 

mulţi tineri dornici să-şi petreacă 
„cel de-al doilea opt“ în mod orga
nizat şi plăcut. Pînă acum cîteva luni 
problema era oarecum rezolvată în 
cadrul Casei de cultură. Există a- 
colo o sală adecvată \desfăşurării ac
tivităţilor culturale, dar care, graţie 
unor „şefi" de la consiliul popular, a 
fost ocupată nejustificat cu... artico
le de îmbrăcăminte. întrebaţi de ce 
nu găsesc un alt spaţiu pentru depo
zitare, tov. Florin Nistorescu, vice
preşedinte, a răspuns evaziv : „Nu a- 
vem unde“.

Dar cînd angajaţi sala pentru nunţi 
unde le depozitaţi, tovarăşe vicepre
şedinte ? Sperăm că semnalul critic, 
pornit din inima tineretului din Dum
brăveni, să aibă ecou favorabil la or
ganele locale.

Se caută un 
gospodar cu 

iniţiativă
Numeroşi cetăţeni din comuna 

Slimnic s-au adresat ziarului cu o 
problemă care nu a fost rezolvată de 
cîteva luni de zile de către consiliul 
popular comunal. Din sesizările făcu
te am reţinut faptul că Slimnicul nu 
are moară, cetăţenii trebuind să pe- 
regrineze, cu sacii în spate, pe la mo
rile din satele învecinate... Moară e- 
xistă, dar numai cu numele, deoare
ce stă din timpul treierişului. Se zi
ce că cei de la consiliul popular mă- 
nîncă pîine de la fabrică, şi că de a- 
ceea nu-i interesează cum rezolvă 
problema pîinii ceilalţi locuitori.

Chiar dacă aşa stau lucrurile, noi 
apelăm la gospodarii comunei, care

Acţiuni de mare eficienţă
(Urmare din pag. t)

asemenea, preconizăm ca executarea 
lucrărilor de prevenire şi combatere 
a bolilor şi dăunătorilor din legumi
cultura, acţiune de care depinde în 
mare măsură realizarea producţiei, 
să intre în atribuţiile întreprinderii 
judeţene pentru combaterea bolilor 
şi dăunătorilor în sectorul vegetal, 
unitate care dispune de aparatură 
modernă şi materiale eficiente.

Fără îndoială, într-un viitor Síi 
prea îndepărtat aceste asociaţii îşi 
vor construi depozite pentru sorta- 
ica şi ambalarea producţiei, ceea ce 
va asigura o valorificare superioară 
a acesteia.

în producţia viticolă, pot fi orga
nizate şase asociaţii, care pot cuprin
de fermele specializate din 19 coo
perative agricole. Va fi organizată 
ştiinţific producţia viticolă 'pe 890 
ha podgorie de unde anual se pot 
obţine cca 2 750 tone struguri. Este 
cunoscută; starea necorespunzătoare 
în care se găsesc atît podgoriile 
vechi cit şi unele plantaţii nou-în- 
fimţate de la unele cooperative agri
cole. cum sínt Şeica Mare, Alămor, 
Hoghilag, Axente Sever, Biertan, Mi- 
căsasa, Şaroşu pe Tîrnave. Consider 
că activitatea noastră în viticultură 
trebuie canalizată în direcţia pune
rii in valoare a podgoriilor existen
te, in direcţia refacerii patrimoniului 
nostru viticol aflat în paragină în 
multe unităţi. Noul sistem de orga
nizare a muncii şi a producţiei va 
crea cadru propice valorificării supe
rioare a resurselor de producţie din 
viticultură.

Mă gîndesc la posibilitatea consti
tuirii unor asociaţii şi pentru produ
cerea cartofilor. Pot fi create aceste 
asociaţii cu participarea fermelor 
specializate în cultura cartofului de 
la cooperativele agricole din Arpaşu 
de Jos, Cîrta, Cîrtişoara, Noul Ro
mân sau de la Scoreiu, Porumbacu 
de Jos şi Porumbacu de Sus sau de 
la Avrig, Săcădate, Racoviţa etc. Nu
mai în cele 13 ferme din cele 4 aso

ciaţii preconizate se poate produce 
anual o cantitate de cca 21 700 tone 
cartofi, din care 15 000 tone pot fi 
livrate la fondul de stat. Aceasta 
înseamnă că cca 60 la sută din sar
cina anuală de constituire a fondu
lui de stat în judeţul nostru se poa
te realiza din aceste asociaţii. în fer
mele specializate pot fi aplicate cele 
mai noi tehnologii de lucru. In acest 
an am primit în dotaţie trei combine 
de recoltare a cartofilor, de o mare 
capacitate productivă. Pe suprafeţe 
mici aceste maşini nu dau randa
ment. In condiţiile cultivării carto
fului pe suprafeţe de sute de hecta
re, aceste combine pot fi folosite la 
capacitatea lor maximă de lucru. De 
asemenea, trebuie amintită favoriza
rea efectuării mecanizate a plantatu
lui tuberculilor, a întreţinerii cultu
rilor, a tratamentelor iito-sanitare în 
condiţiile cultivării cartofilor pe su
prafeţe întinse, comasate.

Iată suficiente temeiuri pentru ca 
noile organisme — consiliile inter- 
cooperatiste — să iniţieze acţiuni 
concrete pentru înfiinţarea acestor 
asociaţii, unităţi de sine stătătoare, 
în care întreaga activitate se desfă
şoară pe baza unui plan propriu de 
producţie, de valorificare a produc
ţiei, cu un buget propriu de veni
turi şi cheltuieli, cu un cont propriu 
la Banca Naţională şi deci cu posi
bilitatea de creditare a acţiunilor lor 
da către stat.

— In direcţia sporirii producţiei 
animaliere ce se preconizează?

— Vom intensifica acţiunile de 
concentrare a investiţiilor şi de spe
cializare a producţiei. Vom construi 
cele trei complexe intercooperatiste 
prevăzute în planul judeţean de dez
voltare a zootehniei. în privinţa dez
voltării sectorului avicol, trebuie să 
menţionăm rezultatele foarte bune 
obţinute în fermele înfiinţate în a- 
cest an la Ocna Sibiului, Valea Vii
lor şi Blajel. Acum sínt în curs de 
construire îngrăşătoriile de berbecuti 
de la Şura Mică şi Alămor, de unde 
voi fi livraţi, în 1971, 6 000 berbe-

cuţî îngrăşaţi. Producţia animalieră 
a cooperativei agricole din Şura Mi
că va fi profilată pe îngrăşarea tine
retului taurin pentru livrare la ex
pert. De aici vor fi valorificaţi anual 
1 500 tăuraşi la o greutate medie de 
300 kg fiecare.

Vom face ordine şi in producerea 
furajelor, sector de care ne-am ocu
pat mai puţin pînă în prezent. Vom 
repartiza îngrăşăminte chimice pen
tru plantele de nutreţ, «vom stabili 
structurile cele mai optime în cultu
rile furajere, astfel îneît să avem 
certitudinea realizării producţiei ani
maliere. întreprinderea judeţeană de 
îmbunătăţire şi exploatare a pajişti
lor naturale îşi va intensifica activi
tatea, pentru ca producţia de linuri 
naturale şi de masă verde să spo
rească considerabil, asigurînd astfel 
o alimentaţie mai abundentă a şep- 
telului:

—• Materializare operativă în
seamnă înregistrarea primelor ac
ţiuni majore în direcţia consti
tuirii consiliilor intercooperatiste, 
a reorganizării întreprinderilor 
pentru mecanizarea agriculturii. 
Care este stadiul actual al acestor 
acţiuni?

— Au (ost luate toate măsurile 
pentru înfiinţarea a încă 12 între
prinderi pentru mecanizarea agricul
turii, pe lingă cele 4 existente în 
judeţul nostru. în stabilirea sediului 
acestora s-au avut în vedere condi
ţiile specifice fiecărei cooperative a- 
gricole, căile de acces, situaţia eco
nomică a localităţilor, existenţa u- 
IIci baze materiale necesare începu
tului activităţii noilor întreprinderi, 
posibilităţile de dezvoltare a acesteia. 
O comisie judeţeană, formată din re
prezentanţi ai Consiliului popular ju
deţean şi ai organelor agricole jude
ţene, lucrează acum la stabilirea se
diilor noilor I.M.A. Au fost selec
ţionate o bună parte din cadrele de 
conducere necesare pentru aceste în
treprinderi. Reorganizarea I.M.A. v*‘ 
trebui să fie încheiată la data de 19 
decembrie 1970. Rămîne ca o sarci

nă majoră a Direcţiei agricole jude
ţene să creeze toate condiţiile pen
tru ca încă de la 1 ianuarie 1971 a- 
ceste noi unităţi să poată desfăşura 
o activitate bine organizată. Bineîn
ţeles, în această acţiune Direcţia a- 
gricolă judeţeană trebuie să fie spri
jinită de consiliile populare comu
nale, de consiliile de conducere ale 
cooperativelor agricole.

în privinţa constituirii consiliilor 
intercooperatiste, pînă în prezent în 
marea majoritate a unităţilor coope
ratiste au fost dezbătute problemele 
puse în faţa lucrătorilor din agricul
tură de recenta Expunere a secreta
rului general al partidului nostru. Au 
şi fost constituite primele consilii 
intercooperatiste, această acţiune ur- 
rriînd să fie încheiată tot la data de 
19 decembrie a. c. în şedinţele de 
constituire sínt dezbătute sarcinile 
majore ale organismelor nou-înfiinta- 
te, se direcţionează precis acţiunile 
viitoare menite să ducă la o folo-. 
sire mai bună a resurselor de pro
ducţie agricolă existente pe zone. 
l'ără îndoială că acestor organisme, 
de largă participare şi de competen
ta funcţionalitate, le revine înalta 
responsabilitate socială de a mani
festa operativitate în toate acţiunile 
întreprinse pentru îmbunătăţirea ac
tivităţii de producţie în toate unită
ţile cooperatiste.

Pe lingă aceste acţiuni de mare 
actualitate, noi lucrăm acum — după 
cum e şi normal — pentru crearea 
condiţiilor de realizare a producţiei 
agricole a anului viitor. Conform in
dicaţiilor, cooperativelor agricole li 
se vor înmîna indicatorii de plan nu
mai la necesităţile pentru fondul de 
stat la produsele de bază, suprafaţa 
arabilă şi efectivele-matcă de ani
male.

Sínt ferm convins că aplicarea o- 
perativă a noilor măsuri privind îm
bunătăţirea organizării, planificării 
şi conducerii agriculturii se va mate
rializa în redresarea economică a 
cooperativelor slab dezvoltate, în 
sporirea considerabilă a producţiei 
agricole,

stnt obligaţi, prin lege, sS se preo
cupe de bunul mers al instituţiilor 
subordonate, puse îs slujba obştei.

0 cerere 
justificată

Agniţenii şi-au dorit de ani de zile 
' o baie comunală. Graţie preocupării 
edililor locali ea şi-a conturat pre
zenţa pe harta oraşului de pe Hîr- 
tibaci. Pînă aici toate bune şi la lo
cul lor. Dar (există un „dar“) şpre 
surprinderea cetăţenilor, baia func
ţionează defectuos. O dată da, de 
nouă ori ba.

Deoarece problema pare să fie din 
ce în ce mai acută, aşteptăm un răs
puns ferm din partea Comitetului e- 
xecutiv al Consiliului popular orăşe
nesc Agnita.

I. NISTOH

Munca politică de 
masă în sprijinul 

p ro d u c ţ ie i
Recenta plenară a Consiliului ju

deţean al sindicatelor a dezbătut, în
tr-un mod original, activitatea cultu- 
ral-educativă de masă, eficienta şi 
finalizarea acesteia în producţie. Am 
spus într-un mod original deoarece 
nu s-a mai apelat la tradiţionalul 
referat, ci s-a trecut direct la discu
tarea problemelor, participanţii fiind 
în posesia materialelor trecute pe 
ordinea de zi cu mill1 timp înainte 
de dala plenarei. Şi iarăşi original 
pentru că argumentaţia dezbaterilor 
a fost ilustrată cu grafice, programe 
ale cluburilor, gazete satirice din în
treprinderi şi alte asemenea mijloa
ce vizuale, care au concretizat cons
tructiv cuvîntul participanţilor la 
discuţii.

Şă consemnăm cîteva rezultate la 
a căror realizare a concurat, în bu
nă măsură, munca politică de masă 
organizată de sindicate sub conduce
rea organelor şi organizaţiilor de 
partid. Astfel, „pînă în prezent, în ’ 
întreprinderile din judeţ s-au obţinut 
peste plan 300 milioane lei la pro
ducţia marfă, iar preţul de cost a 
fost in medie cu cinci lei mai mic 
faţă de cel planificat" (datele se re
feră la primele trei trimestre). Şi 
mal departe, „potrivit calculelor, pe 
ansamblul judeţului sarcinile cincina
lului au fost îndeplinite la data de 
23 octombrie, preconizîndu-se ca 
pînă la sfîrşitul anului să se realize
ze în plus 2,2 miliarde lei".

Cifrele enunţate aici, prin ele în
sele spun mult, dar nu pot da o in
formaţie, mai mult sau mai puţin 
cuprinzătoare asupra temei care a 
făcut obiectul plenarei — munca- po
litică de masă. De aceea, în cele ce 
urmează înfăţişăm, succint, cîteva 
acţiuni al căror efect pozitiv s-a evi
denţiat în procesul de producţie. 
Bunăoară, tema „Productivitatea 
muncii sociale, sarcinile stabilite de 
Congresul al X-lea, în domeniul creş
terii productivităţii muncii în indus-

Matriţă pentru şuruburi
La Uzina mecanică Gaz metan 

din Mediaş a fost construită o ma
triţă pentru confecţionarea şuru
burilor la cald. Concepută de ing. 
Emil Cosma şi tehnicienii Ionel 
Tausch şi Vespasian Stănescu ea 
poate fi utilizată la confecţionarea 
şuruburilor incepînd de la M 20

pînă la M 56, folosindu-se totoda
tă oţel rotund, în loc de profil e- 
xagonal. Printre avantajele noului 
procedeu amintim faptul că prin 
confecţionarea la cald a şuruburi
lor este eliminată operaţia de 
strunjire, economisindu-se astfel 7 
tone metal pe an.

tria constructoare de maşini", dezbă. 
tută la uzina „Balanţa* a relevat as
pecte mai puţin cunoscute ale orga
nizării locurilor de muncă, posibili
tăţi privind scurtarea duratei repara
ţiilor, îmbunătăţirii procesului de 
montare a chitarelor, perfecţionării 
operaţiunilor de vopsire etc. In ace
laşi context putem aminti şi tema 
„Introducerea progresului tehnic şi a 
tehnologiei moderne în întreprinderi
le industriale" pusă în dezbatere la 
„Flamura roşie", susţinută cu de
monstraţii practice la noile maşini 
de Injectat mase plastice. Pot fi ci
tate multe asemenea acţiuni. Ne o- 
prim însă pentru a sublinia un fapt 
şi, în acelaşi timp, o experienţă ce 
merită a fi generalizată: majoritatea 
temelor cu caracter economic au fost 
completate cu aspecte concrete din 
viata întreprinderilor, depăşind ast
fel cadrul îngust al unor „informări 
de catedră". Acest lucru a fost po
sibil, şi plenara l-a scos în eviden
tă, deoarece anul acesta mai mult 
decit în anii trecuţi, grupele sindi
cale au fost mai active. Ca celule 
organizatorice primare ele au devenit 
un puternic factor educativ. Nu rare 
au fost cazurile cînd, pentru acte de 
indisciplină, anumiţi salariaţi de la 
întreprinderea „13 Decembrie", Fa
brica de cherestea Sibiu, I.M.A. Ag
nita ş. a. au primit adevărate lecţii 
de etică din partea grupelor sindica
le respective. Dar nu numai atît. A 
intrat în practica muncii unor sindi
cate ca cele de la „Independenţa", 
„7 Noiembrie", „Libertatea" din Si
biu, Uzinele textile Cisnădie, „Emai
lul roşu", „Vitrometan" şi „Tîrnava" 
din Mediaş, ca grupele să organizeze 
acţiuni la locul de muncă, să inter
vină operativ in cele mai diferite 
situaţii care afectează bunul mers 
al producţiei. Să amintim doar dez
baterile cu produsele în fată, de
monstraţiile pe operaţiuni şi faze de 
lucru — forme de activitate cu o 
mare putere de influenţare a sala
riaţilor.

Fiind vorba de metode şi procedee 
de muncă înserăm aici cîteva care 
şi-au dovedit eficienţa, şi, ca atare, 
merită a fi cultivate: fotoancheteie, 
caricatura operativă, filmul documen
tar din întreprindere, brigada artis
tică de agitaţie — toate constituind 
argumente pentru ceea ce numim 
modernizarea muncii politice de 
masă.

Cele relatate în prezentul material 
au fost tratate pe larg în plenară. 
Rămîne ca pe viitor ceea ce a fost'- 
conturat în propunerile participanţi
lor să devină fapte, mijloace practi
ce de muncă politică în sprijinul rea
li? arii sarcinilor de producţie.

S. DIACONU I

debut de bun augur
Recent, Comitetul judeţean Si

biu al U.T.C. a editat revista „Tine
retul şi creaţia tehnică“. Revista 
stă la îndemîna oricărui tînăr mun
citor, tehnician sau inginer din 
unităţile economice ale judeţului, 
oferindu-i posibilitatea să se pu
nă Ia curent cu noutăţile tehnice 
pe plan national şi international.

Considerăm binevenită această 
iniţiativă, cu atlt mai mult cu 
cit se făcea de mult simţită pre
zenta unui asemenea mijloc de 
iniormare-documenlare pentru ti
neri. Dezvoltarea vertiginoasă a 
progresului tehnic, continua di
versificare şi specializare a pro
ducţiei reclamă astăzi o necon
tenită perfecţionare profesională 
care, în final, să se materializeze 
In descoperirea şi promovarea 
noului. Ponderea tot mai mare 
ce o deţin tinerii in cadrul pro
cesului de producţie, enormele 
potente tehnice ce Ie au, impun

canalizarea activităţii acestora pe 
direcţiile . care permit sporirea e- 
ficacităţii economice. Astiel, re
vista îşi propune să fie o tribună 
de lucru a tinerilor specialişti — 
muncitori, tehnicieni şi ingineri, 
acordînd o atenţie deosebită re
ducerii consumurilor specilice de 
materii prime şi materiale, pro
pagării noutăţilor tehnice, stimu
lării activităţii de documentare 
şi cercetare, sprijinirii mişcării 
de inovaţii şi raţionalizări.

Răsfoind cele 25 de pagini ale 
revistei înlilnim o gamă tema
tică variată, incepînd de la des
crierea unor metode de lucru 
moderne în industria constructoa
re de maşini pînă la mictobio- 
gralia unor savanţi de renume 
mondial ca Henri Coandă, sau 
principalele jaloane de constitui
re a unui club tehnic al tinerilor 
specialişti intr-o întreprindere. 
Cu toate acestea, cel ce citeşte 
revista îşi dă seama că modul de 
abordare teoretică a unor teme

nu este accesibil tuturor catego
riilor de cititori. Desigur, greşe
lile inerente oricărui început vor 
fi eliminate pe parcurs. Cînd a- 
firmám un asemenea lucru ne gin- 
dim la ceea ce şi-a propus revis
ta. Este vorba de atragerea la ac
ţiunile de propagandă tehnică a 
unui număr cît mai mare de ti
neri muncitori — prin diversifi
carea, deierenţierea şi permanen
tizarea manifestărilor de pro
pagandă tehnică, asigurîndu-se 
un continui care să poată răs
punde nevoilor de continuă per- 

I lecţionare.
Debutul de bun augur al pri

mului număr al revistei „Tinere
tul şi creafia tehnică“ ne îndrep
tăţeşte a crede că pe viitor va 
spori aportul inteligentei tine
reşti, facilitînd realizarea cu u- 
şurinţă a sarcinilor de plan ale 
unităţilor economice din judeţul 
SibiLi.

V. B.

In locul iniţiativelor -  fanfaronada... 
experienţei îndelungate"

(Urmare din pag. I)

măluţe. De ce s-o ii numind totuşi 
„expres" ? Pentru atmosfera dezo- 
lant-insalubră ce domneşte aici ? Su
gerăm conducătorilor acestei unităţi, 
conducerii T.A.P.L. Mediaş să vizi
teze şi alte asemenea localuri, din 
alte oraşe ale ţării. Vor afla cu si
guranţă ce este şi ce trebuie să fie 
un bufet „Expres“.

Dar, să revenim la producţia pro
prie şi la ^specialitatea casei". O 
simplă privire peste cifrele încasări
lor zilnice poate demonstra (dacă 
mai este cazul) raportul dintre pon
derea scăzută a producţiei proprii 
la realizarea planului de încasări şi 
lipsa flagrantă a iniţiativelor în a- 
cest domeniu.

în trimestrul al doilea al acestui 
an, restaurantul „La cetate" a înca
sat 751 344 lei din vînzarea băuturi
lor şi numai 170 788 din desfacerea 
preparatelor de bucătărie. (Nu mai

vorbim de faptul ca ambele cifre 
sínt. sub plan). Să dăm un exemplu 
şi de la „Tîrnava") : pe luna noiem
brie, din desfacerea băuturilor s-au 
încasat 295 000. iei, iar din vînzarea 
preparatelor! 58 000 lei..

Cîteva cuvinte şi despre „speciali
tatea casei“, despre „specialitatea 
bucătarului-şei“. Ceea ce constituie 
oriunde un argument pentru atra
gerea consumatorilor, la Mediaş se 
prezintă astfel : „specialitatea casei" 
„La cetate" — ciorbă de burtă (în 
ziua cu pricina nu exista pentru că 
„nu se tăiase vila"), „specialitatea 
casei" „Tîrnava'' cotlet de porc 
haiducesc, iar a bucătaruluî-şef —■ 
„friptură asortată la minut“. La „Păl
tiniş", după ce a consultat lista şi 
a trecut in revista cîteva preparate, 
responsabilul s-a oprit la... tocăniţă 
de porc, după ce spusese sărmăluţele 
cu mămăliguţă. în fine, la ■„Expres11 
specialitatea e tot... ciorbă de burtă 
(dar nici aici ,nu se tăiase vita"!.

Am adăuga celor expuse, cîteva 
idei reieşite din dialogul nostru cu 
noul responsabil de la „Tîrnava", 

. Marin Bălăşoiu (noul, pentru că la 

. Mediaş schimbările de responsabili 

.sínt fapte aproape cotidiene...):
— De cînd a preluat unitatea nu 

s-au introdus preparate noi.
— Deşi responsabilul şi bucătarul 

şef, N. Ghica, au fost la expoziţia
' internaţională a preparatelor, de ia 
Bucureşti, nu s-au gîndit să intro
ducă ceva din cele văzute (şi învă
ţate) acolo, pentru că... „sínt luni 
slabe şi nu merge“. Aşa să fie?

Iată, deci, că atît de des uzitata 
formulă a „experienţei îndelungate 
în comerţ" nu exprimă ceea ce ar 

> vrea responsabilii de unităţi şi con
ducătorii din comerţ să înţelegem, ci 
cu totul altceva...

P. S. Dacă ne-am ocupat de sec- 
torul alimentaţiei publice din Me- 
diaş nu înseamnă că asemenea lu
cruri se petrec numai jn oraşul do 
oe Tlrnavă.
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actualitatea
QM.O- Declaraţia asupra întăririi 
securităţii internaţionale, înaintată 
spre aprobare Adunării Generale

New York 18—  Trimisul «peciei 
Agerpres, Constantin* Alexandroaie, 
transmite t Adunarea Generală a 
O.N.U. a adoptat în ultima sa şedin
ţă »Declaraţia cu privire la în
tărirea securităţii internaţionale“, al 
cărui text a fost propus de zece sta
te, între care şi România.

în preambulul declaraţiei se subli
niază hotărîrea popoarelor, proclama
tă în Carta O.N.U. de a salva gene
raţiile prezente şi viitoare de flage
lul războiului şi, în acest scop, de 
a trăi în pace, în bună vecinătate şi 
de a-şi uni eforturile pentru menţi

nerea păcii şi securităţii lumii. Adu
narea Generală afirmă în mod so
lemn validitatea universală şi ne
condiţionată a scopurilor şi principi
ilor Cartei ca bază a relaţiilor din
tre state, indiferent de mărimea lor, 
poziţia geografică, gradul de dezvol
tare sau de sistemul lor politic, eco
nomic şi social, şl declară că încăl
carea acestor principii nu-şi poat» 
găsi nici o justificare.

Declaraţia cheamă statele să res
pecte scopurile şi principiile cuprin
se în Cartă, inclusiv principiul re
zolvării diferendelor pe cale paşnică 
şi obligaţia de a nu interveni în 
probleme aparţinînd jurisdicţiei altui 
stat. Adunarea Generală reafirmă, în 
mod solemn, datoria ca statele să 
respecte cu stricteţe suveranitatea 
altor t^ri şi dreptul popoarelor de 
a-şl hotărî singure propriile destine, 
fără intervenţie din afară, presiuni 
sau constrîngeri, în special prin a- 
menintarea, deschisă sau mascată, 
cu forţa sau folosirea el, şl să se ab- 

_ ţină de la orice încercare de scinda

re parţială sau totală a unităţii na
tionale şi integrităţii teritoriale a al
tei ţări. Evidenţiind principiul potri
vit căruia teritoriul unui stat nu poa
te forma obiect de ocupaţie milita
ră rezultată ca urmare a folosirii 
forţei şi nici obiect de acaparare de 
către un alt stat, documentul procla
mă hotărîrea de a nu fi recunoscute 
actele de anexiune teritorială rezul
tate din folosirea forţei.

In continuarea declaraţiei sínt e- 
numerate mijloacele paşnice de re
glementare a diferendelor, subliniin- 
du-se, totodată, necesitatea adoptă
rii de măsuri eficiente, dinamice şi 
flexibile, pentru prevenirea şi stin
gerea pericolelor la adresa păcii, re
primarea actelor de agresiune şi a 
altor acte de violare a păcii, pentru 
edificarea, menţinerea şi întărirea 
păcii şi securităţii internationale.

Printre măsurile prevăzute în a- 
cest scop, documentul recomandă tu
turor statelor de a contribui la e- 
forturile pentru asigurarea păcii şi 
securităţii tuturor naţiunilor prin e- 
dificarea unui sistem de securitate 
colectivă şi desfiinţarea alianţelor 
militare.

Adunarea Generală a O.N.U. chea
mă toate statele să nu se asocieze 
acţiunilor îndreptate spre negarea 
dreptului inalienabil al popoarelor, 
în special al acelor care se mai află 
încă sub jugul colonial, la autode
terminare, libertate, independenţă, să 
acorde ajutor popoarelor oprimate 
în lupta lor legitimă pentru grabni
ca lichidare a colonialismului şi să 
se abţină de la măsuri militare şi re
presiuni.

Relevînd pericolele generate de 
cursa înarmărilor, Adunarea Gene
rală cheamă toate statele, în special 
cele care posedă arma nucleară, să 
întreprindă eforturi urgente şi con-

„Pentru a merge 
înainte“

Ziarul „r Unita“ publică un e- 
ditorial semnat de Luigi Longo, 
secretarul general al Partidului 
Comunist Italian, care se referă la 
ultintele evenimente din Italia. 
După ce menţionează că toate 
forţele democratice italiene cer 
ca, în legătură cu manifestaţiile 
anarhiste de la Milano, să se ia 
măsuri pentru a se preîntîmpina 
repetarea unor asemenea acţiuni, 
pentru a se respecta libertăţile 
constituţionale, autorul articolu
lui subliniază: înnoirea naţională 
constituie o cerinţă urgentă, pen
tru care luptă clasa muncitoare, 
ţărănimea, tineretul studios, pătu
rile mijlocii, for
ţele cele mal a- 
/ansate din dome
niul învătămîn- 
tului şi culturii.

Guvernul de 
centru-stînga s-a 
angajat ca, împreună cu cele trei 
mari centrale sindicale, să poar
te o discuţie asupra reformelor 
privind folosirea deplină a forţei 
de muncă, construcţia de locuin
ţe, asistenta sanitară, transportu
rile, învăţămîntul, taxele fiscale. 
Dar componentele de dreapta ale 
coaliţiei de centru-stînga au ce
rut guvernului să mai »reflecte
ze". Reluarea, într-un spirit uni
tar, a mişcărilor revendicative de 
mare amploare demonstrează că 
gruparea de centru-stînga îşi fa
ce iluzii cînd se gîndeşte că ar 
mai putea evita cerinţele urgente 
ale maselor largi de oameni ai 
muncii.

Noi nu slntem dispuşi să in
trăm în nici o coaliţie de forţe 
care nu-şi propune şi nu este ca
pabilă să realizeze o transforma
re profundă a sistemului, a su
bliniat Luigi Longo. Dar, chiar 
rămînînd în opoziţie, noi «întem 
mereu gata pentru orice înţele
gere şi apropiere, chiar şi cu for-

MM PKESÂ 
STRĂINĂ

tele coaliţiei guvernamentale, ca
re să poată face să avanseze, în 
tară şi în adunările reprezentati
ve, revendicările juste populare 
şi reforrrtele cele mai urgente. De 
fapt, în ultimul timp, problemele 
soluţionate sau în curs de rezol
vare (pensiile, statutul oamenilor 
muncii, îmbunătăţirile aduse de
cretului economic, reforma regio
nală) au ajuns în stadiul în care 
se află numai după ce şi-au adus 
contribuţia toate forţele de stin
gă, şi îndeosebi comuniştii, deci 
de fiecare dată cînd s-a renunţat 
la principiul pe baza căruia a 
fost constituită aşa-zisa grupare 

organică de cen
tru-stînga. In a- 
cest sens, în ul
timul timp s-au 
obţinut rezultate 
însemnate. Ele 
au fost posibile 
datorită politicii 

noastre unitare... Datorită acestei 
politici şi rezultatelor realizate 
pină acum, astăzi s-au creat noi 
posibilităţi de colaborare şi de 
confruntări de opinii între noi, 
comuniştii, şi celelalte forţe de
mocratice de stingă, laice şi cato
lice.

Nu mai este posibil ca astăzi să 
fie negată, în faţa amplorii şi a 
gravităţii crescînde a probleme
lor aflate la ordinea zilei, nece
sitatea de a duce tara înainte, pe 
calea unei profunde reînnoiri, ne
cesitatea de a căuta un echilibru 
politic nou şi mai avansat.

După părerea noastră, trebuie 
depăşite timiditatea şi frînele 
prin care unele partide împiedi
că constituirea unui nou echili
bru, printr-o confruntare deschi
să şi generalizată, utilizînd pe de
plin posibilităţile, ba chiar noile 
cerinţe de acţiuni unitare şi de 
colaborare în toate domeniile şi 
în toate forurile.

(.1' Unita")

crete în cadrul Decentului dezarmă
rii pentru încetarea cursei înarmări
lor nucleare şi convenţionale, 
pentru eliminarea armelor nu
cleare şi a altor arme de distrugere 
în masă şi pentru încheierea unui 
tratat asupra dezarmării generale şi 
complete sub un strict control inter
naţional şi, totodată, să asigure ca 
de tehnologia folosirii paşnice a e- 
nergiei nucleare să beneficieze toa
te statele, cît mai mult posibil şi 
fără nici o discriminare.

în continuarea declaraţiei, Adu
narea Generală reafirmă necesitatea 
de a se întreprinde, în cadrul celui 
de-al doilea Deceniu al Naţiunilor 
Unite pentru dezvoltare, acţiuni ur
gente pe plan international în sco
pul micşorării şi eliminării,. cît mai 
devreme posibil, a marelui decalaj 
economic dintre ţările dezvoltate şi 
cele aflate în curs de dezvoltare, 
problemă care este strîns legată de 
întărirea securităţii tuturor naţiuni
lor şi edificarea unei păci durabile 
pe plan internaţional.

Vizînd creşterea eficientei organi
zaţiei, sporirea prestigiului ei în lu
me şi îndeplinirea rolului ce trebuie 
să-l joace în eforturile de clădire a 
păcii şi securităţii, Adunarea Gene
rală îşi exprimă convingerea în ne
cesitatea realizării universalităţii Or
ganizaţiei Naţiunilor Unite.

In încheierea declaraţiei asupra 
întăririi securităţii internationale, 
Adunarea Generală apreciază că pro
movarea cooperării internaţionale, 
Inclusiv regionale, subregionale şi 
bilaterale între state, în conformita
te cu prevederile Cartei, cu princi
piile egalităţii în drepturi şi prin 
respectarea suveranităţii şi indepen- 

ydenţei statelor, poate contribui la 
întărirea securităţii internaţionale. 

■ Secretarul general al O.N.U. este în
sărcinat să întocmească un raport 

, pentru cea de-a 26-a sesiune a A- 
dunării Generale asupra măsurilor în- 

' treprinse pentru aplicarea în practi
c ă  a prevederilor acestei declaraţii.

Georges Marchais despre 
poziţia P. C. Francez in 

unirea forţelor de stingă
paris Î6 — Corespondentul Ager

pres, Georges Dascal, transmite t Iu- 
tr-o declaraţie făcută presei cu pri
vire la relaţiile dintre partidele stîn- 
gii, Georges Marchais, secretar ge
neral adjunct al P. C. Francez, a 
subliniat că P.C.F. a militat întot
deauna pentru o înţelegere cu cele
lalte formaţiuni politice de stingă, 
pe baza unui program elaborat în 
comun între parteneri egali în drep
turi şi obligaţii. El a relevat că ex
perienţa demonstrează că, de fieca
re dată cînd stingă a fost unită, a 
crescut şi influenţa ei.

Referindu-se la convorbirile care 
au loc în prezent între P.C. Fran
cez şi Partidul Socialist, Georges

Marchais a precizat f „Noi mergem 
la această reuniune cu dorinţa sin
ceră de a realiza un bilanţ obiectiv 
şi real, care să permită continuarea 
convorbirilor pentru atingerea obiec
tivului pe care ni l-am fixat în de
cembrie, adică un acord politic pen
tru lupta în favoarea democraţiei şi 
socialismului. Ne exprimăm satisfac
ţia că Partidul Socialist continuă 
convorbirile cu noi în vederea rea
lizării unui acord politic. Problema 
fuziunii Partidului Socialist cu Con
venţia Instituţiilor Republicane este 
o problemă internă. în ce ne pri
veşte, rămînem partizanii înţelegerii 
între toate partidele stîngii", a con
chis Georges Marchais.

„VENUS-7“
furnizează date inedife

Moscova 16 (Agerpres). — Activi
tatea Centrului de legături radio Ia 
mare distantă din Uniunea Sovietică 
este In aceste zile deosebit de în
cordată. După ce, Ia 14 decembrie, 
centrul a avut o şedinţă de aproa
pe cinci ore pentru dirijarea labora
torului selenar autopropulsat „Luno- 
hod-1", în dimineaţa zilei de 15 de
cembrie a început urmărirea prin ra
dio în spaţiu a slatiei automate in
terplanetare sovietice „Venus-7“, ca
re şi-a încheiat cu succes zborul de 
aproape patru luni spre planeta Ve
nus.

Cu încă o oră şi jumătate înain
tea Intrării capsulei ermetice în at
mosfera planetei, de pe Pămînt au 
fost verificate toate aparatele şi sis
temele de bord ale staţiei automate. 
Temperatura în compartimentul or
bital era menţinută in permanentă în 
Umilele optime, iar capsula de co- 
borîre a iost răcită pînă la tempera

tura de minus 8 grade Celsius. 
Acest lucru a fost necesar pentru ca 
aparatele, emiţătorul de radio şi al
tele să nu se supraîncălzească în 
timpul trecerii prin atmosferă.

O ilustrare a preciziei calculelor 
este şi aceea că „Venus-7“ trebuia 
să pătrundă în al moşiera planetei la 
ora 7,58 minute şi 30 secunde ora 
Moscovei şi a pătruns în această at
mosferă cu o înlîrziete de numai 6 
secunde, deşi distanta parcursă a 
iost de 320 milioane kilometri.

Cu toate că pentru a ajunge pe 
Pămînt, semnalele radio de pe sta
fie au avut nevoie de aproape 4 
minute, posturile de recepţie au iost 
în permanenţă informate de datele 
reieritoare la traiectoria şi viteza a- 
paratului.

In prezent, oamenii de ştiinţă au 
început analiza şi sintetizarea date
lor inedite obţinute cu privire lo 
planeta Venus.

ORIENTUL APROPIAT
•  Deelaraţia premierului Iorda
niei •  0 alocuţiune a lui Mahmud

Fawzi
Amman 16 (Agerpres). — Pri

mul ministru al Iordaniei, Wasfi 
Tall, a declarat că forţele armate 
iordaniene şi organizaţiile rezis
tenţei palestiniene au început să 
pună în aplicare programul adop
tat recent de către cele două părţi, 
in vederea evitării producerii unor 
noi incidente în ţară. El a preci
zat că la Amman, precum şi în 
oraşele Zarka, Jerash şi Irbid au 
fost deja luate primele măsuri în 
vederea dezarmării grupurilor pa
ramilitare ale forţelor guverna
mentale şi ale palestinienilor. A- 
ceste grupuri urmează să fie de
zarmate complet pînă la 20 de
cembrie. începînd de la aceeaşi 
dată, autorităţile iordaniene vor 
interzice cu stricteţe portul de ar
me în regiunile populate. Wasfi 
Tall a anunţat că toţi cei care nu 
vor respecta aceste dispoziţii vor 
fi aduşi în faţa Curţii Marţiale.

Tot în cadrul noilor măsuri a- 
doptate în vederea normalizării 
situaţiei în ţară, premierul iorda
nian a anunţat că instalaţiile mi
litare din Amman, Jerash şi Irbid 
sínt în curs de demontare, iar for
ţele de securitate iordaniene se 
retrag din capitala iordaniană pe 
poziţiile deţinute anterior.

Un purtător de cuvînt al Comi
tetului Central al Organizaţiei pen
tru Eliberarea Palestinei a confir
mat afirmaţiile primului ministru 
al Iordaniei, exprimîndu-şi spriji
nul faţă de acordul intervenit luni 
între oficialităţile iordaniene şi 
organizaţiile palestiniene în vede
rea încetării incidentelor.

Cairo 10 — Corespondentul A- 
gerpres, Constantin Oprică, trans
mite: Primul ministru al Republi
cii Arabe Unite, Mahmud Fawzi, 
însoţit de ministrul apărării, Mo
hamed Fawzi, a inspectat marţi 
amplasamentele trupelor egiptene 
din zona Canalului de Suez. într-o 
alocuţiune rostită cu acest prilej, 
Mahmud Fawzi a subliniat că Re
publica Arabă Unită nu va renun
ţa la recuperarea teritoriilor arabe 
ocupate în urma războiului din 
iunie 1967 şi va sprijini lupta po
porului palestinian. Premierul e- 
giptean a menţionat că trebuie in
tensificate eforturile pentru lichi
darea urmărilor războiului, edifi
carea unei economii naţionale mo
derne, precum şi pentru întărirea 
capacităţii de apărare a ţării.

Condamnarea înscenării 
judiciare de la Burgos

Roma 16 — Corespondentul A -  
gerpres, Nicolae Puicea, transmite: 
Biroul Politic al Partidului Comu
nist Italian a dat publicităţii, 
miercuri, un document în care îşi 
reafirmă solidaritatea deplină cu 
toate forţele democratice din Spa
nia şi face apel la toate organiza
ţiile de partid şi ale Federaţiei Ti
neretului Comunist Italian să adu
că o contribuţie şi mai mare ca 
din Italia — născută din mişcarea 
de rezistenţă antifascistă — să răz
bată puternic protestul împotriva 
procesului de la Burgos.

Canberra 16 (Agerpres). — Gru
puri de australieni de origine spa
niolă au venit marţi de la Mel
bourne la Canberra pentru a pro
testa în faţa reşedinţei ambasado
rului spaniol împotriva discrimină
rilor la care este supusă populaţia 
bască, condamnînd, totodată acţiu
nile de intimidare la care se de
dau autorităţile franchiste faţă de 
luptătorii pentru libertate şi de
mocraţie.

*
Bonn 16 (Agerpres). — Partidul 

Comunist German a dat publicită
ţii o declaraţie în care condamnă 
înscenarea judiciară de la Burgos 
împotriva celor 16 patrioţi basci. 
Preşedintele P.C. German, Kurt 
Bachmann s-a pronunţat, cu acest 
prilej în favoarea întreprinderii u- 
nor acţiuni intense de protest faţă

de acest proces, precum şi pentru 
desfiinţarea stării excepţionale a- 
doptate de autorităţile franchiste. 
Intr-o scrisoare adresată cancela
rului Willy Brandt, preşedintele 
P. C. German a cerut guvernului 
de la Bonn să condamne în mod o- 
ficial procesul de la Burgos.

*-
Paris 16. —. Corespondentul A- 

gerpres, Georges Dascal, transmi
te : Acţiunile de protest şi de so
lidarizare cu cei 16 patrioţi basci 
continuă să se desfăşoare în în
treaga Franţă. La chemarea tutu
ror organizaţiilor sindicale între o- 
rele 11 şi 11,30 în cea mai mare 
parte din întreprinderi şi instituţii 
din întreaga ţară lucrul a încetat. 
Mişcarea a fost larg sprijinită de 
salariaţii uzinelor „Renault“, de 
cei de la transporturile feroviare 
şi urbane. De asemenea, timp de 
cinci minute în toate instituţiile de 
învăţămînt a încetat orice activi
tate.

Miercuri, sute de intelectuali de 
renume, printre care academicia
nul Joseph Kessel şi Louis Aragon, 
Jean Louis Barrault, Miguel Angel 
Asturia — laureat al premiului 
Nobel pentru literatură, cineastul 
Rene Clair etc. au trimis un me
saj guvernului spaniol cerind a- 
nularea înscenării judiciare de la 
Burgos. Un mesaj similar a fost 
adresat guvernului spaniol de Con
siliul permanent al episcopatului 
francez.

Vizita unei delegaţii a 
Partidului Comunist 
Italian în R .D .  Vietnam

Roma 16. — Corespondentul Ager
pres, Nicolae Puicea, transmite: La 
invitaţia Comitetului Central al Par
tidului celor ce Muncesc din Viet
nam, o delegaţie a Partidului Comu
nist Italian, condusă de Giancarlo 
Pajetta, membru al Biroului Politic 
şl al Direcţiunii Partidului, a făcut 
între 27 noiembrie şi 12 decembrie 
o vizită de prietenie în R.D. Viet
nam.

In comunicatul comun, dat publi
cităţii la încheierea vizitei, se arată 
că delegaţia P.C.I. a fost primită de 
Le Duan, prim-secretar al Partidu
lui celor ce Muncesc din Vietnam, 
ş! a avut convorbiri cu o delegaţie

a Partidului celor ce Muncesc din 
Vietnam, condusă de Nguyen Duy 
Trinh, membru al Biroului Politic. 
Cele două delegaţii au făcut un 
schimb de informaţii asupra situaţiei 
din cele două ţări, precum şi cu pri
vire la întărirea relaţiilor de priete
nie dintre cele două partide, în le
gătură cu intensificarea mişcării 
populare din Italia în sprijinul lup
tei poporului vietnamez. Delegaţia 
P.C.I., se spune în continuare în co
municat, a salutat cu deosebită căl
dură victoriile poporului vietnamez 
împotriva agresiunii americane, lupta 
acestuia pentru construirea socialis
mului în Vietnamul de nord.

R. P. UNGARĂ. — Podul Elisa- 
beta şl hotelul Duna Interconti

nental din Budapesta

Incidente in 
oraşul polonez 
Gdansk

Varşovia 16 (Agerpres). — A- 
genţia P.A.P. transmite că la 14 şi 
15 decembrie, la Gdansk au avut 
loc grave excese de stradă. Folo
sind situaţia creată în cadrul co
lectivului de salariaţi ai Şantiere
lor navale de la Gdansk — arată 
agenţia — elemente aventuriste şi 
huliganice au devastat şi incendiat 
citeva clădiri publice şi au jefuit 
cîteva zeci de magazine. S-a ajuns 
la uciderea unor apărători ai or
dinii publice, care au încercat să 
intervină. în urma ciocnirilor pro
vocate de huligani, şase persoane 
au fost ucise, iar cîteva zeci de 
persoane rănite.

Măsurile luate de autorităţi în 
aceste condiţii au dus la zdrobirea 
elementelor aventuriste şi la res
tabilirea ordinii în oraş. în ace
laşi timp, autorităţile au avertizat 
că vor reacţiona cu toată hotărî
rea faţă de orice încălcare a or
dinii publice, faţă de orice acţiuni 
antiguvernamentale.
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MINISTRUL AFACERILOR EX

TERNE AL ITALIEI, ALDO MO-
RO a început miercuri o vizită o- 
ficială de o săptămână în Marea 
Britanie. El l-a întîlnit la Foreign 
Office pe colegul său britanic, Alee 
Douglas-Home, cu care a trecut in 
revistă o serie de probleme inter
naţionale printre care relaţiile Est- 
Vest, conflictul din Orientul Apro
piat, situaţia din Asia de sud-est 
şi Extremul Orient etc. In cadrul' 
relaţiilor bilaterale, o atenţie deo
sebită a fost acordată problemei 
candidaturii Marii Britanii la Pia
ţa comună.

LA CANBERRA AU IOST A- 
NUNŢATE OFICIAL rezultatele a- 
legerilor organizate pentru desem
narea membrilor Senatului (Camera 
Superioară a parlamentului ţării). 
Coaliţia guvernamentală, formată 
din partidele liberal şi agrarian, a 
obţinut 26 de mandate, cu unul 
mai puţin faţă de precedentele a- 
legeri.

PRIMUL MINISTRU AL GRE
CIEI, GHEORGHIOS PAPADO- 
POULOS a primit într-o vizită 
protocolară pe ministrul comerţu
lui exterior al României, Cornel 
Burtică. Ministrul român a fost 
însoţit de ambasadorul României 
la Atena, Francisc Păcuraru.

In cursul zilei de miercuri, Cor
nel Burtică a avut convorbiri cu 
ministrul industriei, C. Kypreos, şi 
cu guvernatorul Băncii Greciei, D. 
Galanis.

C O Q R D O M T E
UJS1 V E .U S/ÍC E

MIERCURI A AVUT LOC LA 
HELSINKI, în sediul ambasadei 
sovietice, cea de-a 13-a şedinţă de 
lucru din cadrul convorbirilor so- 
vieto-americane asupra limitării 
cursei înarmărilor strategice 
(SALT).

După cum precizează agenţia 
U.P.I., şedinţa de miercuri a fost 
consacrată pregătirii comunicatu
lui comun, care va fi publicat vi
neri, cu ocazia ultimei reuniuni 
din cadrul actualei runde.

JANOS KADAR, PRIM-SECRE
TAR AL C.C. AL P.M.S.U., PRE
CUM SI JENO FOCK, PREŞEDIN
TELE GUVERNULUI REVOLU
ŢIONAR MUNCITORESC-ŢARA- 
NESC UNGAR, l-au primit pe vice- 
premierul italian, De Martino, ca
re face o vizită oficială în Ungaria 
la invitaţia guvernului acestei ţări.

După cum menţionează agenţia 
M.T.I., în timpul întrevederii au 
fost dezbătute posibilităţile de dez
voltare a legăturilor economice 
dintre Ungaria şi Italia. De ase
menea, Jeno Fock şi De Martino 
au procedat la un schimb de pă
reri în legătură cu unele proble
me internaţionale, inclusiv secu
ritatea în Europa.

AGENŢIA CHINA NOUA IN
FORMEAZĂ că, la 15 decembrie,

ÜÖ

un avion militar al S.U.A. a pă
truns în spaţiul aerian al R. P, 
Chineze, deasupra provinciei Gu- 
andun. Un purtător de cuvînt al 
Ministerului Afacerilor Externe a 
fost autorizat să dea un avertis
ment serios în legătură cu această 
provocare militară.

LUCRĂTORII JAPONEZI DE 
LA RADIO ŞI TELEVIZIUNE au
declarat miercuri grevă, paralizînd 
activitatea principalelor companii 
de radioteleviziune nipone. Greviş
tii revendică majorarea salariilor 
şi îmbunătăţirea condiţiilor de 
muncă.

CAMERA DE COMERŢ A 
S.U.A. A ANUNŢAT miercuri că 
a primit informaţii din partea or
ganismelor similare din 31 de ţări, 
potrivit cărora guvernele respec
tive au intenţia de a adopta mă
suri de represalii împotriva inte
reselor comerciale şi economice ale 
S.U.A., în cazul cînd Congresul de 
la Washington va adopta legislaţia 
protecţionistă. Camera de Comerţ 
subliniază că din datele pe care le 
deţine rezultă că represaliile ex
terne ar putea să afecteze nu nu
mai _ exporturile S.U.A., ci şi in
vestiţiile de capital american din 
ţările respective.

FACÎND UN BILANŢ AL EVO
LUŢIEI PIEŢEI COMUNE după 
Conferinţa la nivel înalt de la Ha- 
ga (decembrie 1969), cercurile po
litice olandeze apreciază că „în a- 
cest sfîrşit de an, Comunitatea E- 
conomică Europeană (C.E.E.) pare 
expusă, mai mult decit oricînd, di
vergenţelor interne“. Spiritul de la 
Haga, afirmă aceste cercuri, a în
cetat să mai impulsioneze ideea 
tripticului francez t lărgirea, apro

fundarea, desăvîrşirea acestei or
ganizaţii.

Intre altele, se subliniază că deşi 
au fost angajate negocieri pentru 
primirea de noi membri, ultimul 
Consiliu Ministerial, desfăşurat la 
începutul săptămînii la Bruxelles, 
a evidenţiat existenţa unor serioa
se divergenţe. Pesimismul este şi 
mai evident atunci cînd se vorbeş
te de desăvîrşirea Pieţei comune, 
deoarece „polemica asupra unifică
rii monetare a riliefat existenţa 
dezacordurilor doctrinale“.

GUVERNUL PERUVIAN A A- 
NUNŢAT CA a preluat administra
rea minelor care au aparţinut socie
tăţii nord-americane „Anaconda“. 
Industria extractivă şi de prelucra
re a cuprului din Peru, care fur
nizează 25 la sută din totalul veni
turilor din exporturi ale ţării, a 
trecut astfel în întregime în pro
prietatea sau sub controlul direct 
al statului.
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